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Maak het jezelf makkelijk!
• Is het een verpakking?
• Is het leeg?
• Komt het uit de keuken of badkamer?

Is het antwoord op alle drie de vragen ja? 
Dan mag het bij plastic+.

 Kijk voor meer informatie op onze website. 
Aanmelden kan via de website van uw apotheek of aan de balie.
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Sinds woensdag 5 juni heeft de SP-fractie 
in de gemeenteraad een nieuwe voorzitter: 
Yurre Wieken. Hij is de opvolger van Hans 
van Hooft jr. die dertig jaar in de raad zat. 
Yurre woont in Aldenhof. Alle reden voor 
een interview.

‘Ik volg politiek sinds mijn vijftiende, toen 
mijn moeder me meenam naar het vragenuur-
tje van de Tweede Kamer’, vertelt Yurre. ‘La-
ter ben ik politicologie gaan studeren aan de 

SP-fractievoorzitter Yurre Wieken
‘Het moet rechtvaardig gebeuren’

Radboud Universiteit. Ik zocht naar een partij 
waar ik me thuis zou voelen. Ik ben links en 
heb een groot rechtvaardigheidsgevoel. We 
wonen in een rijk land. Maar veel mensen heb-
ben weinig en sommigen hebben veel. Ik ben 
lid van de SP geworden.’
Hij voerde al snel actie. ‘Ik woonde in een huis 
aan de Kerkstraat. Dat had een slechte huis-
baas. Ze poeierde klachten af. De SP-jongeren 
organiseerden een huisjesbaasverkiezing. Ik 
meldde onze huisbaas aan. Ze kreeg een gou-

den paddenstoel wegens schimmel in de dou-
che. Het tv-programma Hart van Nederland 
besteedde hier aandacht aan. Daarna is het huis 
opgeknapt. Ik merkte: iets is onrechtvaardig, je 
voert actie, er komt veel aandacht en er wordt 
veel verbeterd. Een heel direct resultaat.’ Na 
de Kerkstraat heeft Yurre in meerdere andere 
panden gewoond. Het bekendste is het Tiem-
strapand op de hoek van de Energieweg en 
de Wolfkuilseweg. Ook daar voerde hij actie 
en behaalde resultaat. Via de huurcommissie 
kregen opgelichte huurders duizenden euro’s 
terug. Inmiddels woont hij zeven jaar in een 
maisonnette in Aldenhof.

‘Ik ben nu twaalf jaar lid van de SP’, vervolgt 
Yurre. ‘Die partij heeft heel goede ideeën en 
steekt de handen uit de mouwen.’ De SP is 
de enige partij die regelmatig langs de huizen 
gaat om te horen wat de bewoners van hun si-
tuatie vinden. Andere partijen doen dat vooral 
vlak voor de verkiezingen. Yurre is een vaste 
deelnemer aan de huisbezoeken. Hij is net 
fractievoorzitter in de raad, maar is al tien jaar 
fractielid. Daarnaast werkt hij voor de provin-
ciale statenfractie van de SP.

Successen
De SP heeft meerdere keren in het college van 
B en W gezeten. In de vorige twee raadspe-
riodes leverde ze twee wethouders: Renske 
Helmer en Bert Velthuis. Na het vertrek van 
Renske – inmiddels burgemeester van Wijchen 
– volgde Petra Molenaar haar op. Hoe kijkt 
Yurre terug op die periode?
‘We hebben veel kunnen bereiken’, antwoordt 
hij. ‘Mooie dingen. Bijvoorbeeld heel goed-
koop openbaar vervoer voor 65-plussers en 
laagbetaalden. Ze kunnen een busabonnement 
kopen voor respectievelijk 49 en 15 euro. Dan 
mogen ze een jaar lang gratis met de bus rei-
zen. Dat willen we uitbreiden voor iedereen.’

Openbaar vervoer
Yurre maakt zich druk over de dreigende twee-
deling onder de reizigers: ‘Het huidige college 
wil vooral lopen en fietsen stimuleren. Dat kan 
prima voor gezonde mensen die niet al te ver 
van het centrum wonen. De mensen met lagere 
inkomens wonen vaak verder van het centrum. 
Die zijn aangewezen op het openbaar vervoer 
of de auto. Als je hen uit de auto wilt krijgen 
moet OV wel een alternatief zijn.’ 

Na jarenlange actie: Op werkdagen rijdt lijn 331 van Aldenhof naar de stad, alleen op zon- en feest-
dagen nog niet. Dan is een overstap bij Station Dukenburg nodig.
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Dat was bijvoorbeeld niet zo in zijn eigen 
wijk. Yurre: ‘We hebben jaren acties gevoerd 
voor een rechtstreekse bus van Aldenhof naar 
het centrum.’ 
Uiteindelijk is het gelukt. Op werkdagen rijdt 
lijn 331 van Aldenhof naar de stad, alleen op 
zon- en feestdagen nog niet. Dan is een over-
stap bij Station Dukenburg nodig.
De provincie Gelderland gaat over het busver-
voer. De gemeente Nijmegen kan slechts ad-
viseren. Dat doet de gemeente elk jaar. Alleen 
wordt er nooit naar de mening van de reizigers 
gevraagd. Zo stelde B en W voor om buslijn 5 
uit de Waterstraat te halen. De provincie nam 
dat over. Veel Waterkwartierders waren ver-
ontwaardigd, maar er veranderde niets.
De gemeenteraad nam twee jaar geleden een 
motie aan. B en W moet voortaan reizigers in-
spraak geven. Tot nu toe heeft het college deze 
motie niet uitgevoerd.

Yurre noemt ook andere successen van de SP: 
‘We hebben vragen gesteld over toegankelijk-
heid van stembureaus voor blinden en slecht-
zienden. Die willen zelfstandig kunnen stem-
men. Dat kan nu bij enkele stembureaus.’ En: 
‘In 2017 is de afvalstoffenheffing afgeschaft 
voor huurders met een middeninkomen.’ Voor 
lage inkomens was dat al.

Dukenburg
Wat vindt Yurre van ons stadsdeel?
‘Ik woon met veel plezier in Dukenburg’, oor-
deelt hij. ‘Het heeft veertig procent van al het 
groen in Nijmegen. Er is wel bevolkingskrimp. 
Er zijn weinig voorzieningen. Er is heel wei-
nig horeca.’ Dat je ook goedlopende horeca 
kunt hebben bewijst ’t Zusje in Lankforst: ‘Dat 
is een voorbeeld voor de rest van Dukenburg.’

‘Wij willen meer betaalbare woningen bou-
wen. Vijftig procent moet sociale huur zijn. De 
meerderheid van de raad houdt het op dertig 
procent. Dukenburg heeft al veel betaalbare 
woningen, meer dan in de meeste andere stads-
delen.’ Om tweedeling tegen te gaan zouden in 
ons stadsdeel meer midden- en hogere huur- 
en koopwoningen gebouwd moeten worden.

Er komen bijna duizend nieuwe woningen in 
Zwanenveld: op het oude ROC-terrein en bij 
en op het winkelcentrum. Yurre: ‘Dat is een 
goede ontwikkeling. Er dreigt wel wat groen 
te verdwijnen tussen de 51e straat en het ROC-
terrein. We hebben grote vraagtekens bij par-
ticipatie door projectontwikkelaars. Zie Wee-
zenhof. Het is bizar dat een kwart slag draaien 
van de nieuwbouw – wat bewoners wensen - 
niet kan. We hebben aandacht gevraagd voor 
Winkelcentrum Malvert. Dat moet behouden 
blijven. De plannen voor Winkelcentrum Du-

kenburg zijn wel goed: winkels, wonen en 
culturele voorzieningen. Maar het is geen uit-
gewerkt plan. Tot nu toe zijn we positief. Er 
ging een gerucht dat Lindenberg-Aldenhof 
naar Zwanenveld zou gaan. Hier hebben we 
vragen over gesteld. Ik hoorde van de Linden-
berg dat het onder andere door deze vragen 
niet gebeurt.’

Warmtenet 
‘Warmtenet OK, voor deze prijs: NEE.’ Dat 
is de kop van een pamflet dat de SP ver-
spreidde in de Valckenaerflats in Lankforst 
en de gekleurde flats in Zwanenveld. In beide 
complexen willen de woningcorporaties een 
voorloper van het warmtenet aanleggen. (Het 
SP-pamflet is te vinden op internet: nijmegen.
sp.nl.) Over dit pamflet ontstond de nodige 
heibel. Betrokken woningcorporaties Woon-
waarts en Talis en wethouder Tobias van Elfe-
ren vonden een deel van de inhoud niet juist. 
Inmiddels is (ruim) zeventig procent van de 
betrokken huurders akkoord gegaan. Wat be-
doelt de SP? 
Yurre: ‘Wij zijn voor een warmtenet. Dat is 
een goede manier om van het gas af te gaan. 
We hebben in de raad ook voorgestemd. Het 
liep spaak op teveel onduidelijkheden wat de 
kosten zijn. Er is geen garantie dat de kos-
ten gelijk blijven. Dat zijn de ervaringen met 
warmtenetten in onder meer Amsterdam. Dus 
nu nog niet doen.’
Talis en Woonwaarts garanderen dat de kosten 

niet hoger worden. Yurre: ‘Ik vrees dat ze die 
belofte niet waar kunnen maken.’

De nul-op-de-meterwoningen in Meijhorst 
zijn volgens Yurre geen succes: ‘Het is droog 
in huis, waardoor verschillende bewoners 
hoofdpijn krijgen. Als de warmtepomp het niet 
doet blijft hij lang stuk. Er is een speciale mon-
teur nodig. Daarvan zijn er niet zoveel. Een 
brand is lastiger te blussen, zie de ervaring in 
Arnhem. Er zal iets aan de gebouwen moeten 
gebeuren.’

‘Hét grote probleem: het moet rechtvaardig 
gebeuren. De SP heeft al sinds 2021 een meld-
punt energieprijzen. Tóen al konden veel men-
sen de tarieven niet betalen. Het is pas een cri-
sis geworden toen de middenklasse er last van 
kreeg. Wij hebben voorgesteld het noodfonds 
energie van de gemeente weer te openen. Daar 
zit nog geld in. We willen dat besteden voor 
bijvoorbeeld bewoners van flats met blokver-
warming, zoals Leuvensehof en Vijverhorst. 
Voor een deel van hen stijgt de prijs fors. Het 
voorstel is weggestemd door de raad.’

Tot slot een hartenkreet: ‘Het is frustrerend dat 
kiezers afhaken door beleid waartegen we ons 
verzet hebben. Het is slecht voor de democra-
tie dat mensen afhaken.’

Tekst: René van Berlo
Foto’s: Jacqueline van den Boom

‘Het is frustrerend dat kiezers afhaken door beleid waartegen we ons verzet hebben. Het is slecht 
voor de democratie dat mensen afhaken.’
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Open Tuinendag
Op de eerste zaterdag in juni 
waren er 33 mogelijkheden tot 
open tuinbezoek verspreid over 
de stad. In Dukenburg meldden 
drie tuinbezitters zich aan. De 
Dukenburger-redactie bezocht 
daarvan twee, de tuinen met 
rugnummer 25 en 26 (in de 
vouwfolder op een rode gieter 
geplaatst). 

Dat waren dan de 
Ontmoetingstuin in Meijhorst en 
de tuin van Heleen Gijsbers in 
Lankforst. Zij had zelf een rood 
gietertje op de kop getikt en 
goed zichtbaar opgehangen voor 
alle passanten. Die gewapend 
met de QR-code achterop de 
vouwfolder van de Nijmeegse 
Open Tuinendag de beschrijving 
konden scannen. 

Alle tuinen kregen een 
stippenkwalificatie mee. Met 
behulp daarvan kon ieder zijn 
eigen gang gaan. Stip rood stond 
voor een siertuin, bolletje groen 
kreeg de duurzame tuin, stip 
bruin: tuin met groenten en fruit 
en tenslotte stond rondje blauw 
voor een tuin met kunst. Welnu, 
de twee uitgekozen tuinen in 
Lankforst en Meijhorst voor deze 
foto-impressie hadden ieder twee 
stippen. 

De derde open tuin in Weezenhof 
was die van Mieke en Leon 
Schimmel. Deze tuin ligt tegen  
Vogelzang aan en kwalificeerde 
zich met alle vier gekleurde 
bolletjes. Hopelijk kregen zij 
veel kijkers in het groen, want 
hun rode gietertje stond op de 
vouwfolder geplaatst in Malvert, 
ter hoogte van de Jumbo. 

Ach ja, vanuit het centrum 
bekeken is Dukenburg zoiets 
als een brug te ver. Waar het 
overigens prima toeven is 
in de bijna 55 jaar tellende 
nieuwbouwwijk voorzien van 
oneindig veel groen, rondom elke 
tuin van de meeste bewoners.

Tekst: Hette Morriën
Foto’s: Arthur de Jonge
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Stemmen
De derde plek bij de Gelderlander-verkie-
zing Lelijkste gebouw van Nijmegen staat 
tegenover ‘mijn’ sportschool Apollo Gym in 
Meijhorst. Het voormalige zorgkantoor is 
inderdaad niet om aan te zien, dus logisch 
dat Dukenburgers er onlangs massaal op 
stemden. Vandaag kunnen we weer naar 
de stembus, maar nu voor de Europese 
verkiezingen. Met de les Seniorenfit van 
Apollo nog in de benen tuf ik rechtstreeks 
naar het Weezenhofse stemlokaal. 
Een vertrouwd loopje vanaf de parkeer-
plaats van het ‘winkelcentrum’ brengt me 
naar de Prins Clausschool waar onze buurt 
altijd de stem uitbrengt. Maar daar wordt nu 
gebouwd… Als op afroep loopt een gearmd 
ouder echtpaar me tegemoet: zij verwijzen 
me naar de naastgelegen gymzaal! Haha, 
de twijfel over mijn sportkloffie bij deze 
officiële gelegenheid is ineens weg want 
wie is hier nu beter gekleed dan ik? Binnen 
blijk ik de enige burger die haar recht komt 
verzilveren middels een rood potloodje. Er 
zitten vier vrouwen achter lange tafels. Ze 
verwelkomen me allerhartelijkst en acht 
ogen kijken me verwachtingsvol aan. Ter-
wijl ik mijn stempas uit de envelop wurm 
(had dat nou thuis gedaan!) merk ik op: 
‘Het loopt niet echt storm hè vanochtend.’ 
Mevrouw 2 kijkt op haar computer en zegt: 
‘U bent 143.’ Waarop mevrouw 3 me het 
stembiljet overhandigt en zegt: ‘Nou zo 
ziet u er niet uit hoor.’ Grinnikend ‘huppel’ 
ik in mijn strakke sportlegging het hokje in 
en stem op een dame die zich sterk maakt 
voor betere arbeidsomstandigheden in 
naaiateliers waar grote winkelketens hun 
kleding van betrekken. Ik realiseer me dat 
die fijne legging ook veel te goedkoop was 
om eerlijk gemaakt te kunnen zijn. En nu 
me niet meer laten verleiden!

José Velzeboer (Foto: collectie auteur)

Op 14 mei is er een brainstormavond ge-
weest over de vuilproblemen in diverse 
delen van Dukenburg. Er waren vertegen-
woordigers van alle woningcorporaties, de 
gemeente, de Dar en Winkelcentrum Du-
kenburg. Verder maar drie bewoners!

De basis van dit overleg is gelegd in het Meij-
horst-maisonnettegebied. Een paar bewoners 
samen met de leiding van moskee Anour heb-
ben op 14 februari 2024 een overleg bij de ge-
meente Nijmegen aangevraagd over het mai-
sonnettegebied. Hoe verder na de renovatie 
van dit wooncomplex in de openbare ruimte. 
Zaken als parkeren, herstel openbare ruimte 
(groen en grijs), huisvuil ophalen en dumpen 
van vuil. Hoe mooi zou het zijn dit tegelijk 
aan te pakken. Aanvankelijk werd de aanvraag 
goed ontvangen door de gemeente, maar er 
kwam toch snel het doofpotgevoel. Antwoor-
den kwamen niet of het duurde lang voordat 
men wat merkte. 

Ook 23 februari kwam wethouder Jean Paul 
Broeren een rondje maken bij de maisonnettes. 
Er waren namelijk raadsvragen gesteld naar 
aanleiding van de vele berichten uit de wijk.

Met de avond op 14 mei werd het accent to-
taal verlegd naar de afvalproblematiek in de 

Vuilproblemen in Dukenburg
diverse wijken, dus heel Dukenburg. Wel werd 
duidelijk dat er voor het Meijhorst-maisonnet-
tegebied veranderingen zijn gepland. Zo gaat 
de ophaaldienst van de Dar alleen nog maar 
op de vrijdagmorgen huisvuil ophalen, zodat 
de vuilniswagens geen last meer hebben van 
de vele geparkeerde auto’s van bezoekers van 
de vrijdagdienst in de moskee. Ook gaat men 
de aanbiedplekken voor huisvuil aanpassen en 
duidelijker vermelden.

Geen prioriteit gehad
De aanpak op sociaal gebied bij de Meijhorst-
maisonnettes heeft de laatste jaren duidelijk 
geen prioriteit gehad. Zoals alle grote com-
plexen met veel sociale woningen is daar meer 
sturing, meer toezicht gewenst. Woningcorpo-
ratie Woonwaarts pakte dit op bij de renovatie 
van de Lankforst-maisonnettes door vanaf het 
begin op te trekken met welzijnsorganisatie 
Bindkracht10. Dat laatste ontbrak in Meij-
horst. Toen daarnaast woningcorporatie Talis 
steken liet vallen en de Dar wekenlang stra-
ten tussen de maisonnettes bewust oversloeg 
ging het snel bergafwaarts. Talis heeft inmid-
dels behoorlijk opgeschaald. Bindkracht10 wil 
men meer inzetten en ook de Dar heeft beter-
schap beloofd. Maar om uit de negatieve spi-
raal te komen is meer nodig. Misschien weer 
een convenant zoals vijftien jaar geleden. 

En er is waarschijnlijk heel veel inzet nodig 
om (de weinige positieve) bewoners die zich 
gepasseerd voelen weer gemotiveerd te krij-
gen. Gelukkig staan er weer nieuwe gesprek-
ken over de openbare ruimte in de maisonnet-
tebuurt op de rol.

Tekst en foto’s: Peter Saras
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 DukenburgDukenburg  GroenGroen

Op dinsdagavond 23 april vond in Wijk-
centrum Dukenburg het eerste groencafé 
plaats. Inwoners van Dukenburg konden 
hier kennismaken met groene initiatieven 
in ons stadsdeel. Ideeën en inspanningen 
die het voor de bewoners nog fijner maken 
om in onze groene omgeving te wonen. Bij 
al die projecten, groot en klein, zijn mensen 
die een bijdrage willen leveren van harte 
welkom.

Het groencafé is een initiatief van Dukenburg 
Groen, René Koene en Els Warringa-Kerkhoff, 
in samenwerking met Pieter Pelser van Bind-
kracht10. U kent René en Els misschien als 
de schrijvers van artikelen over de natuur in 
de Dukenburger onder het kopje Dukenburg 
Groen.

Doel contact
Het doel van de avond was de mensen met een 
groen hart in Dukenburg met elkaar in contact 
te brengen. We hebben gemerkt dat heel veel 
mensen in het stadsdeel Dukenburg op de een 
of andere manier iets met groen doen, of het nu 
gaat om het bijhouden van een buurtmoestuin, 
natuurfoto’s maken, meehelpen met een pluk- 
of voedselroute of poelen onderhouden. Voor 
deze gelegenheid waren verschillende groene 
organisaties en initiatieven uitgenodigd om 
zich te presenteren. 

Bij het organiseren van het groencafé kregen 
de initiatiefnemers hulp van vijf studenten van 
groene opleider Yuverta, opleiding groene stad 
en klimaat. Zij maakten onder andere de uitno-
diging in de Dukenburger.

Groene initiatieven 
De avond begon met een gezamenlijke aftrap, 
met een welkom en een voorstelronde door de 
organisaties en initiatieven die waren uitgeno-
digd. Het ging om de volgende groene initi-
atieven: Weezenhof Anders Groen met Cle-
mentine en Hella die informatie over groene 
tuinen gaven, de ontmoetingstuin in Meijhorst 
met Henk Voskuilen, van Tuin tot Bord (samen 
oogsten, samen koken, samen eten) met Mo-
nique Arts, groene opleider Yuverta met Ilan 
van der Zand, poelen en vijvers met Ton Jan-
sen, voedselbos en community gardening met 
Alexander Strik, natuurfotografie en EHBO in 
de natuur met Iris en Mario van Limburg, de 
Wijkmakerij met Carla Onderdelinden, Greet 
Goverde en Angela van der Mast, Facebook-
groep Vrienden van Park Staddijk met Saskia 
de Jong en (groene) verbinding met Pieter Pel-
ser van Bindkracht 10.

Na een korte introductie kon iedereen langs de 
tafels, waar de vertegenwoordigers van de ver-
schillende groene clubjes zich presenteerden 
en materialen en folders lieten zien. Er was 

een doorlopende beamer-presentatie en een 
tentoonstelling van prachtige natuurfoto’s uit 
de wijk.

Eerste groencafé Dukenburg
Voor een eerste groencafé was de opkomst 
zeer bemoedigend. Er waren zo’n derig men-
sen op komen dagen, inclusief de initiatiefne-
mers achter de tafels. Het mooie was dat er 
veel uitwisseling was tussen alle aanwezigen. 
De groene initiatiefnemers kwamen niet al-
leen in gesprek met bezoekers maar ook on-
derling. Dat beantwoordde prima aan het doel 
van de avond: groene verbinding. Hieronder 
een greep uit de activiteiten die mensen in het 
Groencafé lieten zien.

Bindkracht10
Pieter werkt in Dukenburg als opbouwwerker 
bij Bindkracht10. Een opbouwwerker werkt 
samen met wijkbewoners en andere plaat-
selijke organisaties. Opbouwwerkers willen 
ideeën, mensen, initiatieven en organisaties 
verbinden. Pieter is overal te vinden, in de 
wijk, op straat, in Wijkcentrum Dukenburg, en 
bij bewonersactiviteiten en activiteiten zoals 
nu bij het groencafé. Hij was nauw betrokken 
bij het organiseren van het groencafé omdat 
het een initiatief is dat mede als doel heeft 
mensen op het gebied van natuur en groen te 
verbinden. Mensen wisten Pieter tijdens het 
groencafé goed te vinden. We leerden Pieter 
kennen bij het onderhoud van de plukroute in 
Meijhorst. Pieter is opbouwwerker met een 
groene achtergrond..

Stadsnomaden Nijmegen
Alex Strik was aanwezig als een van de stads-
nomaden Nijmegen. De stadsnomaden zijn 
onder andere studenten en kunstenaars die een 
positieve bijdrage willen leveren aan hun stad. 
Bijvoorbeeld door te inspireren op het gebied 
van duurzaam en alternatief wonen. Ze onder-
houden een syntropisch voedselbos en doen 
aan community gardening. Syntropische land-
bouw bootst natuurlijke processen na zodat de 
aarde niet uitgeput raakt terwijl de opbrengst 
aan gewassen juist erg hoog is. 
Ook organiseren de stadsnomaden kleinscha-
lige evenementen voor de buurt. Ze wonen 
in mobiele woningen. Stadsnomaden experi-
menteren met verduurzaming van het dage-

Geanimeerd groencafé op 23 april
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lijks leven, zoals een volledig zelfvoorzienend 
stroomnet. Alex vertelde dat je de stadsnoma-
den ook gewoon kunt bezoeken. Of volg ze 
voor (natuur)activiteiten. Zie www.destadsno-
maden.nl.

Ontmoetingstuin Meijhorst
Henk Voskuilen is al geruime tijd actief bij het 
IVN (Instituut voor Natuureducatie) Rijk van 
Nijmegen. Hij is met een aantal andere vrijwil-
ligers al jaren bezig met het onderhoud van de 
ontmoetingstuin en vertelde daarover tijdens 
het groencafé. De ontmoetingstuin is de tuin 
met een grote diversiteit aan bomen, planten 
en struiken, die grenst aan de Ontmoetings-
kerk in Meijhorst. Zoals op de website van de 
Ontmoetingskerk staat is het een plek waar 
je even tot rust komt, elkaar kunt ontmoeten: 
‘Een oase in Meijhorst. Je bent er van harte 
welkom.’

WijkMakerij Dukenburg
De WijkMakerij is een initiatief van inwoners 
in het stadsdeel Dukenburg. Carla Onder-
delinden, Greet Goverde en Angela van der 
Mast zijn enkele van de initiatiefnemers die 
aanwezig waren bij het eerste groencafé. De 
WijkMakerij wil samen met de inwoners van 
Dukenburg de wijk mooier, krachtiger en ge-
zelliger maken. Door aan te sluiten bij wat er al 
is, nieuwe ideeën te stimuleren en initiatieven 
te verbinden met inwoners, lokale bedrijven, 
gemeente en organisaties. Er is ook aandacht 
voor groen zoals plukroutes, buitenruimte, na-
tuur en moestuinen. Zie www.wijkmakerijdu-
kenburg.nl.

Werkgroep Amfibieën en Poelen 
Deze werkgroep is werkzaam in en rond Nij-
megen. Ton Jansen is voor de vrijwilligers van 
de werkgroep de man die mensen aanstuurt, 
bijscholingen organiseert, het contact met 
RAVON (kennisorganisatie voor reptielen, 

amfibieën en vissen) onderhoudt en zelf vrij-
wel dagelijks aan de slag is om kikkers, pad-
den en salamanders te tellen. Hij werkt mee 
aan het onderhoud van poelen, zodat ze ge-
schikt zijn voor amfibieën. Een voorbeeld is 
de poel tussen Malvert en Lankforst (de Wol-
lewei) waar in de toekomst mogelijk amfibieën 
een toevluchtsoord vinden. Ton had voor het 
groencafé een paar mooie salamanders en wat 
larven meegebracht zodat de natuur letterlijk 
tot leven kwam in het wijkcentrum.

Weezenhof Anders Groen 
Clementine Gelauff en Hella Hogenboom zijn 
bevlogen tuinvrouwen en leden van de werk-
groep Weezenhof Anders Groen. Tijdens het 
Groencafé gaven Clementine en Hella infor-
matie over beplanting van een groene tuin. 
De werkgroep Weezenhof Anders Groen 
(Hella, Clementine en Els Warringa-Kerkhoff) 
heeft in 2019 met onder andere wijkbewoners 
en de gemeente in een deel van de Weezenhof 
wat meer variatie in de soms saaie groenstro-
ken en grasvelden gerealiseerd. Zij zouden dat 
in andere delen van de Weezenhof ook graag 
zien. Mogelijk zijn er meer Weezenhofbewo-
ners die dat wel zien zitten.

Yuverta
Yuverta ofwel de Groenschool is de ‘grootste 
groene opleider van Nederland’ en bevindt 
zich in Nijmegen. Yuverta geeft les voor het 
mbo, het vmbo en het groene lyceum, het geeft 
daarnaast ook volwassenenonderwijs en cur-
sussen. Ilan van der Zand, student aan Yuver-
ta, gaf informatie over de studiemogelijkheden 
die er zijn als je voor Yuverta kiest.
Hij heeft met enkele medestudenten meege-
werkt aan het tot stand komen van het groen-
café. Zo zijn er interviews afgenomen bij Du-
kenburgers om te zien of er behoefte is aan 
meer activiteiten op het gebied van groen in 
Dukenburg. En die behoefte is er.

Natuurfotografie en EHBO
Iris en Mario van Limburg maken al jaren de 
prachtigste foto’s van onderwerpen uit de na-
tuur. Behalve enkele fraaie voorbeelden van 
natuurfoto’s hadden Iris en Mario deze keer 
ook voorbeelden van bedreigingen voor de ge-
zondheid die je kunt tegenkomen als je in de 
natuur wandelt. Zo waren er teken te zien. De 
informatie die ze hadden over EHBO in de na-
tuur was een welkom thema op de avond.

Van Tuin tot Bord
Voor Van Tuin tot Bord (VTTB) was Monique 
Arts aanwezig. Het motto van VTTB is samen 
oogsten, samen koken en samen eten. Het is 
een sociaal ondernemende organisatie voor en 
door bewoners in Nijmegen. VTTB wil door 
middel van gezonde voeding bijdragen aan ge-
zonde en inclusieve wijken waar mensen zich 
gezond voelen en verbonden met elkaar. In 
drie Nijmeegse wijken telen bewoners groente 
die verwerkt worden in heerlijke maaltijden 
die mensen voor een klein bedrag kunnen ko-
men eten. Gezond en gezellig. In Dukenburg 
is Van Tuin tot Bord nog niet actief maar wat 
niet is kan komen.

Vrienden van Park Staddijk
Facebookgroep Vrienden van Park Staddijk 
met Saskia de Jong is een actieve groep Du-
kenburgers die vaak in Park Staddijk te vinden 
is. Hun motto: genieten van het prachtige park 
en beschermen van de natuur waar nodig. De 
vrienden delen onderling de prachtige foto’s 
van het park, wandelen graag samen en behar-
tigen de belangen van de natuur in het park als 
dat nodig is. 

App-groep
We denken dat we mogen aannemen dat er in 
Dukenburg veel mensen wonen met een groen 
hart. Het is fijn als die mensen via een app-
groep contact kunnen houden over de initia-
tieven die er zijn of die ontwikkeld kunnen 
worden. 
In overleg met de WijkMakerij is besloten om 
de WijkMakerij daarin een centrale plaats te 
geven. Bij de deze groep is al een en ander be-
kend over de groene wensen van ons Duken-
burgers.
Bezoekers en deelnemers konden op 23 april 
tijdens het groencafé inschrijven voor een app-
groep. Dat kan nog steeds. Geef je telefoon-
nummer en eventueel je mailadres door aan: 
renekoene@gmail.com of
elswarringakerkhoff@gmail.com.

Tekst: René Koene en Els Warringa
Foto’s: Ton Jansen (l) en Pieter Pelser (r)
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Insecten in Dukenburg
Foto’s: Iris van Limburg

 Sint Jansvlinder

 Strekspin

 Geelsprietdikkopje

 Blauwe breedscheenjuffer

 Viervlek

 Gewone spikkelspanner

 Hooibeestje

 Pyjamaschildwants

 Oeverlibel

 Blauwe scheenbeenjuffer
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Het jaar 2024 is speciaal, want het is uitge-
roepen tot het jaar van het bos. Niet zomaar. 
Maar omdat in 2024 Staatsbosbeheer jarig 
is: 125 jaar oud. Daarom is er dit jaar ex-
tra aandacht voor Staatsbosbeheer en de 
Nederlandse bossen. Struinbulletin onder-
streept dit groene bosjaar met drie mooie 
boswandelingen die de lezer gratis kan aan-
vragen.

Er is nauwelijks nog bos in Nederland. Nog 
geen 10 procent van de bodem. De provincie 
Gelderland is daarbij een grote positieve uit-
schieter, met daarbinnen vooral het bosrijke 
Rijk van Nijmegen. 
Maar deze bossen zijn vaak, vanwege bos-
bouw, tamelijk enkelsoortig samengesteld. De 
biodiversiteit ervan is daarom zeer laag. Daar-
aan wordt gewerkt door de kap van percelen 
met dezelfde boom. Daarna kan een mix van 

Groen 2024: jaar van het bos
vooral loofboom zich ontwikkelen tot een 
mooi samengesteld bos met lege plekken. 
Maar dat duurt wel weer twintig tot veertig 
jaar.

Feestje van Staatsbosbeheer 
Het jaar 2024 is dus het jaar van het bos. Een 
evenement speciaal van Staatsbosbeheer. Niet 
van Natuurmonumenten of van de Landschap-
pen zoals Gelders, Brabants of Limburgs 
Landschap.

Staatsbosbeheer is in 1899 opgericht. Dat was 
toen niet om Nederland mooie bossen te ge-
ven, maar omdat er heel veel bomen voor het 
hout nodig waren voor de net geopende kolen-
mijnen in Limburg. Niet zomaar hout, maar 
vooral boomstammen van de grove den. Deze 
stammen kraken als ze breken of versplinte-
ren en zijn daardoor heel duidelijk hoorbaar 
bij het instorten van een mijngang, gestut met 
dennenstammen. Dus dennenhout met een sig-
naalfunctie.
Daarom zijn in het begin van de twintigste 
eeuw hele plantages grove den aangelegd op 
de toenmalige woeste gronden. Daarbij zijn 
vaak de grote heidevlakten omgebouwd tot 
bosplantages. Tot op heden heeft Staatsbos-
beheer deze bosbouwfunctie, al krijgt daarbij 
tegenwoordig de biodiversiteit meer aandacht 
door het werken aan het samengestelde, bio-
diverse bos. Voor meer informatie verwijs ik 
de lezer naar de website van Staatsbosbeheer. 

Drie keer struinen door het bos 
Om aan te sluiten bij het thema jaar van het 
bos geeft Struinbulletin de lezer de mogelijk-
heid om drie mooie wandelroutes aan te vra-
gen, die een heel stuk door het bos lopen. 
1. Korte struin 9: Plasmolen bos en water, 10 
kilometer, rijksweg N271 Plasmolen.
2. Korte struin 11: Voerstreek, 8 kilometer, 
Groesbeek, Canadese erebegraafplaats. 
3. Korte struin 20: Heumens bos, 9,5 kilome-
ter, start St. Walrick Overasselt.
Ben je geïnteresseerd in een van deze wandel-
routes, vraag die dan aan op mailadres struin-
bulletin@outlook.com. Daar kun je ook vra-
gen stellen of een melding doorgeven. 

Bos in de stad Nijmegen
Uiteraard is er in de stad nauwelijks bos. Wel 
kleine bosjes of parken met bomen.
Een uitzondering is Dukenburg met zijn bos-
jes: Geologenstrook, Uilenbosje en Park Stad-
dijk. Neerbosch-Oost heeft zijn Bosje van de 
Baron. Hatert en Grootstal hebben het Gof-
fertpark. Lindenholt heeft zijn park de Groene 
Omloop. In het centrum vind je nogal wat 
bomen in het Valkhof en Kronenburgerpark. 
Oud-West heeft bos op de stuwwal bij de 
Wolfskuil en verderop in Hees bij het klooster 
aan de Graafseweg. Maar ook in Park West. 
Dus: wel bomen in Nijmegen, maar weinig 
stadsbosjes. 

Wil je van echt bos genieten, dan kan dat volop 
in de Nijmeegse buurgemeenten. Denk aan het 
Groesbeekse bos, Reichswald, St. Jansberg, 
Overasseltse vennen, Heumense bos, Ubber-
gen, Beek en Berg en Dal. 

Tekst en foto’s: Frans Sijben

Boomrijk paadje Neerbosch-OostBosje op stuwwal Wolfskuil 

Uitzicht vanaf stuwwal Nijmegen over Ooijpolder 
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Lelijkste gebouw
De lezers van dagblad de Gelderlander 
konden de afgelopen weken stemmen op 
het lelijkste gebouw van Nijmegen. Zoals 
wij in de vorige Dukenburger meldden was 
een van de kanshebbers het voormalige 
pand van de Thuiszorg Zuid-Gelderland 
aan de Meijhorst 60-01. Welnu, de eind-
stand is bekendgemaakt: dit gebouw 
eindigde op een ‘eervolle’ derde plaats.

Onze regionale krant had de eigenaar van 
het pand gesproken. Die is het met de 
Dukenburgse critici eens: het gebouw is 
foeilelijk. Sinds 2014, tien jaar lang, staat 
het al leeg. Ze vertelt er helaas niet bij dat 
die jarenlange leegstand er een belangrijke 
bijdrage aan heeft geleverd dat het gebouw 
nog lelijker is geworden. Dus ze moet de 
hand voor een deel zeker in eigen boezem 
steken.

Als het aan de eigenaar ligt gaat alles te-
gen de vlakte en wordt er wonen-met-zorg 
gerealiseerd. De plek aan de kop van de 
60e straat Meijhorst is ideaal gelegen voor 
ouderen, vlakbij een winkelcentrum, wijk-
centrum en gezondheidsvoorzieningen. In 
Dukenburg is hier grote behoefte aan. Met 
name alleenstaande ouderen kunnen hun 
huidige woning verlaten en deze komen 
weer beschikbaar voor gezinnen. Doorstro-
ming heet zoiets.

Waarom moet dit allemaal zo lang duren? 
De projectontwikkelaar wil natuurlijk maxi-
maal rendement halen en zal niet direct 
met ieder gemeentelijk voorstel akkoord 
gaan. Maar volgens de eigenaar verloopt 
het overleg met de gemeente ook erg 
moeizaam, omdat de ambtenaren op het 
stadhuis vooral bezig zijn met de bouw-
plannen van Waalsprong en Winkelsteeg. 

Het zou niet verbazingwekkend zijn als 
dat ook een deel van de waarheid blijkt te 
zijn. Dukenburgers merken wel vaker dat 
hun problemen weinig aandacht krijgen. 
Ik noem maar weer even de leegstaande 
Doekenborg. Zou het daar ook minstens 
tien jaar gaan duren voordat er iets gaat 
gebeuren?

Toine van Bergen (Foto: collectie auteur)

Het is echt leuk om in het complot te zitten 
rondom de voordracht/aanvraag van een 
ereteken. Denk maar aan de lintjesregen, de 
bui die voorafgaat aan het Oranjezonnetje. 

Als een Nijmegenaar in aanmerking komt voor 
de plaatselijke onderscheiding – de Zilveren 
Waalbrugspeld – dan treden dezelfde raderen 
in werking. De grootste moeilijkheid voor 
complotters is mondje dicht. De te decoreren 
gelukkige mag immers niets weten tot aan het 
moment suprême. 

De mensen om hem heen
Hoe dát voelt kan sinds 24 mei even na 15.00 
uur Harm Jan van der Veen navertellen. In de 
val gelokt voor het bijwonen van een vrijdag-
middagvergadering in één van de ruimten van 
de Ontmoetingskerk, zat stilletjes de Tuin-
kamer vol met zijn familie, vrienden, buren, 
bekenden en medevrijwilligers. Die Harm 
Jan begroetten met een welkomstapplaus. Pal 
naast de opgestelde microfoon zat Harm Jans 
echtgenote met hun (schoon-)kinderschare. 
Tussen hen in locoburgemeester Noël Ver-
gunst. Toen Harm Jan dat zag wist hij meteen 
hoe laat het was: lovende toespraken, een lied 
van het gelegenheidskoor uit de kerk, felicita-
ties, een toost, hapjes en drankjes ter verho-
ging van de feestvreugde. Wethouder Vergunst 
speldde de decoratie op en in zijn dankwoord 
gaf Harm Jan de helft van de decoratie symbo-
lisch weg aan zijn vrouw – een eveneens soci-
aal bewogen en superactieve vrijwilligster – en 
meerdere stukjes speld aan de mensen om hem 
heen in de talloze actieve groepen. De bijbeho-
rende oorkonde hield hij mooi voor zichzelf. 
‘Als geen ander weet Harm Jan mensen om 
hem heen in hun kracht te zetten’, aldus pastor 
Joska van der Meer. 

Waalbrugspeld voor Harm Jan van der Veen

Kartrekkers en -duwers
De kartrekkers voor deze happening rondom 
Harm Jan waren dominee Johan Dorst en 
zijn echtgenote; de duwers de anderen in het 
complot. Het meest recente project waaron-
der Harm Jan zijn schouders zette, is het op-
starten van PODIUM1390 in De Lindenberg 
Aldenhof geweest. Eén van de vrijwilligers 
in deze club die een toespraakje voorbereidde 
dat niet werd ‘uitgezonden’, omschreef dit 
met de originele woorden: ‘Wij, jouw vrien-
den en vriendinnen van PODIUM1390, zien 
jou als een belangrijk oliemannetje binnen het 
vrijwilligerswerk in Dukenburg en Nijmegen. 
Een oliemannetje dat met zijn oliekannetje en 
niet aflatende energie in de wijk en daarbuiten 
initiatieven oppakt, verbindt en aanjaagt. Dat 
laatste vaak letterlijk, want Harm Jan houdt 
niet van treuzelen. De vaart moet er in blijven. 
Het zogenaamde zweeflippen is verspilde tijd.’ 
Ziehier Harm Jan ten voeten uit, terecht met de 
Waalbrugspeld geëerd. Twee boezemvrienden 
verdenken hem er van dat hij zijn volgende 
snode plan (een koffie/thee-terras aan deze 
kant van het Maas-Waalkanaal) ook gaat uit-
voeren. 

Tekst: Hette Morriën. Foto’s: Peter Saras

Locoburgemeester Noël Vergunst spreekt Harm Jan van der Veen (in blauw jasje) toe
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Tip van

De zomer komt eraan!
Sommige activiteiten hebben een zo-
merstop, maar er is nog genoeg te doen. 
Hierbij wat zomertips:

Zomergids senioren
Deze gids staat boordevol activiteiten 
op het gebied van ontmoeting, be-
wegen, kunst en cultuur, amusement 
en ontspanning. Leuke activiteiten in 
Dukenburg om te noemen zijn: open 
inloop bij Deel de Dag, koffie-ochtenden 
en allerlei andere activiteiten in Huis van 
Weezenhof. 
In de stad kun je meedoen met rondlei-
dingen over begraafplaatsen in Nijme-
gen-Oost, wandelingen of fietstochten 
in en om Nijmegen met een gids, films, 
lezingen, digitaal café, concerten, spor-
ten en bingo. Vanaf 14 juni kun je de 
gids ophalen in de wijkcentra.
 
Meedoenregeling
Dit is een regeling van de gemeente Nij-
megen. Voldoe je aan de voorwaarden 
dan krijg je een tegoed van 150 euro. Dit 
tegoed kun je op heel veel manieren ge-
bruiken. Voor een cursus of sportabon-
nement, maar ook voor uitstapjes zoals 
de bioscoop, stadsschouwburg of pret-
park. De meedoenregeling is er voor alle 
Nijmegenaren met een laag inkomen. Er 
wordt gekeken naar het netto-inkomen 
en er gelden verschillende normen, af-
hankelijk van je leeftijd en gezinssituatie. 
Heb je bijvoorbeeld als gezin minder dan 
2240 euro of als gepensioneerde alleen-
staande minder dan 1900 euro? Check 
dan of je in aanmerking komt voor de 
meedoenregeling.

Stip en soepje doen
Soepje doen heeft een zomerstop 
van 9 juli tot 20 augustus. Tijdens die 
weken kun je je op de woensdagmid-
dagen laten verrassen in de tuin van de 
Ontmoetingskerk. Ze hebben een mooi 
programma met een hapje en drankje.
Ben je op zoek naar een andere activi-
teit of wil je hulp bij het aanvragen van 
de meedoenregeling? Kom dan naar de 
Stip. We zijn de hele zomer open, iedere 
werkdag tussen 9.30 en 12.00 uur.
Loop gerust binnen, ook voor een kop 
koffie en een praatje.
Mooie zomer gewenst!

Tekst: Stip Dukenburg

Poollicht gezien
Zowel de sociale als de traditionele media 
toonden de afgelopen maanden prachtige 
foto’s van het noorderlicht. 

Drommen mensen reizen voor de aanblik 
van dit buitengewoon fraaie natuurspektakel 
richting Scandinavië. Dat is zeker de moeite 
waard. Een adembenemend schouwspel in alle 
schakeringen van de regenboog. Uitleg over 
de natuurkundige achtergrond zou een flink 
deel van dit blad beslaan, daaraan is niet te 
beginnen. Wel popt de vraag op: is het waar-
nemen van dit natuurlijke, dynamische kleu-
renpalet in ons eigen kikkerlandje het gevolg 
van de klimaatverandering? Een poging het 
antwoord op deze vraag te vinden levert uit 
vrije nieuwsgaring de volgende informatie op. 
Het noorderlicht heet aurora borealis, het zui-
derlicht aurora australis; het is dan ook beter 
de gezamenlijke naam poollicht te gebruiken. 
De kans dat op ons halfrond van de wereld het 
zuiderlicht te zien is, wordt nergens beloofd. 
De mogelijkheid van noorderlicht boven Ne-
derland is er wel degelijk. De weerstations 
brengen kranten, kijkers en luisteraars bijtijds 
op de hoogte als een aurora borealis verwacht 
wordt. 

Niet nieuw onder de zon
Hoe anders was dat in de middeleeuwen. Som-
mige Europeanen, mogelijk niet alleen in de 
noordelijke landen, namen de roodgloeien-
de sterrenhemel waar, zónder weercodes of 
-berichten vooraf. Zij beschouwden het dan 
ook als een voorteken van onheil, oorlog en 
bloedvergieten. Sommige Amerikaanse India-

nenstammen, alsmede de Inuit (eskimo’s) en 
de Maori’s in Nieuw-Zeeland geloofden in de 
dansende geest van een overledene of dat de 
vlammende lucht het branden van de hemel 
beduidde. Deze uitleg van lang geleden is zo 
gek nog niet. Moeder Natuur verrast de be-
woners op aarde zelfs nu nog. Een compleet 
ronde regenboog hier of een dreigende rolwolk 
daar … Die zie je niet over het hoofd. Daarom 
terug naar de dag-van-vandaag. 

Najaar 2003 was er een uitbarsting van pool-
licht. Dit herhaalde zich in januari 2005 en 
februari 2023. In ons land waarneembaar tot 
aan de Zeeuwse kust. Ook in Vlaanderen werd 
dit poollicht waargenomen. Weervoorspellers 
verwachten halverwege 2025 een maximum 
aan zonne-activiteit met feller noorderlicht-
schijnsel tot diep in Europa. 

Noorderlicht en vuurwek
Intussen werd in een recente, donkere en wol-
kenloze meinacht door het oog van de camera 
boven rijtjeshuizen in Weezenhof noorderlicht 
boven Nijmegen-Zuid waargenomen. Hetzelf-
de lichtspel werd enkele straten noordelijker 
waargenomen in Aldenhof, maar de bewoner 
was te slaperig om een camera/telefoon te pak-
ken. Hier brandde gewoon de straatverlichting 
volop en toch was het (ver-)schijnsel prima 
te zien. Het leek wel klaarlichte dag. De he-
melverlichting boven heel Dukenburg gepaard 
gaand met bescheiden knallen op zaterdag 25 
mei jongstleden was afkomstig van het slot-
vuurwerk van Emporium2024/ New Dimensi-
ons. Om exact 23.45 uur op de Berendonck, 
jaarlijks terugkerend.

Tekst: Hette Morriën. Foto: Mark Nederpelt
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In het laatste weekend van mei was ik bij 
HSV de Hazenkamp. Daar had ik een bij-
zonder fijn gesprek met de voorzitter van 
deze honkbalvereniging, Coleta van Dam.

Met enthousiasme sprak ze over het wel en 
wee van de vereniging. HSV de Hazenkamp 
speelt en traint met alle leeftijdscategorieën op 
Sportpark Staddijk- Noord. Het is de honk- en 
softbalvereniging voor Nijmegen en heeft een 
rijke geschiedenis. 

Geschiedenis
HSV de Hazenkamp is van oorsprong een gym-
nastiekvereniging, opgericht in 1928 met als 
doel de lichamelijke ontwikkeling voor haar 
leden. In de jaren dertig van de vorige eeuw 
groeide de vereniging uit tot een omvangrijke 

omnisportvereniging met een hoeveelheid aan 
sporten. Van wandelen, handbal, voetbal tot 
korfbal en nog enkele andere sporten, zoals 
volleybal, rolschaatsen, tafeltennis en atletiek. 
Veel van deze sporten werden een zelfstandige 
vereniging of ondergebracht bij een bestaande 
vereniging. Uiteindelijk zijn rond 2000 drie 
zelfstandige verenigingen overgebleven. Het 
betreft korfbal, gymnastiek en, waar dit artikel 
over gaat, honk- en softbal. Allemaal spelend 
onder de naam de Hazenkamp. 
De HSV de Hazenkamp heeft door de jaren 
heen op diverse plaatsen gespeeld, zoals vanaf 
1950 op de sportvelden aan de Hazenkampse-
weg tot aan sportpark Winkelsteeg, vanwaar in 
1994 verhuisd werd naar het huidige sportpark 
aan de Staddijk.
In mei 1950 van de vorige eeuw was er een 
honk- en softbalafdeling binnen de omniver-
eniging die zich aansloot bij N.H.B. ( Neder-
landse Honkbal Bond). In dat jaar ging de 
oostelijke rayoncompetitie van start waarin 

de Hazenkamp met drie teams meedeed. Deze 
ploegen eindigden op de eerste drie plaatsen.

Organisatie vereniging
De vereniging telt circa honderdvijftig leden, 
van wie ongeveer honderd in competitiever-
band spelen in negen teams. Verder zijn er een 
recreanten- en een veteranenteam; zij spelen 
geen competitie. Beide teams spelen voor de 
gezelligheid en om hun fitheid op peil te hou-
den. 
In totaal spelen op het complex dertien teams, 
inclusief twee teams van studentenhonkbal-
vereniging Radboud Rangers die gebruik ma-

HSV de Hazenkamp

Sportpag
ina

ken van de velden. De Hazenkamp heeft geen 
softbalteam specifiek voor meisjes. Wel zijn er 
meisjes lid van de vereniging. Zij spelen mee 

in de honkbalteams bij de jongens. Bij honkbal 
zie je vaak de invloed van familie. Heel snel 
zullen kinderen van ouders die bij de sport be-
trokken zijn ook gaan honkballen.

In welke competities gespeeld wordt
Senioren 1, 2 en 3 spelen respectievelijk 3e (ge-
sloten) klasse, 4e en 5e (open klasse). Junioren 
1 U21 speelt 2e klasse. Aspiranten 1 en 2, U15 
spelen 1e en 3e klasse en de pupillen U12 spe-
len 1e en 2e klasse. De allerkleinste honkbal-
lers bij de Hazenkamp zijn de BeeBall Majors. 
Ook zij spelen competitie, maar dan zonder 
klassement. BeeBall is een vereenvoudigde 
versie van honkbal, een stoer en flitsend spel 
voor de leeftijdsgroep van 5 tot 10 jaar. Team-
geest en spelvreugde staan voorop.

Wat is honkbal?
Honkbal is een teamsport waarbij individuele 
vaardigheden ook belangrijk zijn. Een speler 
moet over de nodige techniek beschikken. Te-
vens is het een tactisch spel om te scoren. Spe-
lers zullen soms op een sportieve manier een 
beetje irritant moeten zijn om de tegenstander 
uit zijn concentratie te brengen, vooral bij de 
senioren. Een team bestaat uit negen spelers in 
het veld en een aantal reservespelers. Ideaal is 
een team met twaalf spelers.

Velden gezien vanuit de lucht



 

de Dukenburger - zomer 2024 15

De Hazenkamp richt zich op de breedtesport, 
wat betekent dat zowel beginnende als gevor-
derde spelers van alle leeftijden er terecht kun-
nen. Honkbal is een leuke dynamische sport 
met een stoere uitstraling. 

Honkbal is in Nederland een kleine sport, maar 
in de overzeese rijksdelen als Aruba, Curaçao 
en St. Maarten is het een heel populaire sport. 
Sterspelers uit de Major League in Amerika 
(MLB), zoals Kenley Jansen en Didi Gregori-
us, geboren op de Antillen, maken deel uit van 
het Nederlands Koninkrijksteam. Ondanks dat 
honkbal een kleine sport is, is het Nederlands 
Koninkrijksteam al negen keer Europees en 
één keer Wereldkampioen geworden.

De accommodatie
Deze sportaccommodatie is te vinden aan de 
Staddijk in een mooi parkachtig gebied. Het 
beschikt over drie speelvelden en een mooi 
clubhuis. Dit is enige tijd terug opgeknapt 
door de leden zelf. Ook heeft de gemeente Nij-
megen er voor gezorgd dat op één veld ook in 
de avond getraind kan worden. Er is een prima 
lichtinstallatie aangelegd. Ook is bij de reno-
vatie van de velden rondom een hek geplaatst, 
waardoor de accommodatie beter beschermd 
is tegen vandalisme.
Een bezoek aan dit mooie sportpark met te-
vens het kijken naar een honkbalwedstrijd is 
leuker dan een honkbalwedstrijd op tv.

Tekst en foto’s linksboven: Wil Rengers
Luchtfoto en foto boven: HSV de Hazenkamp 

Met een flyer en deze vraag werden kin-
deren tussen 6 en 12 jaar opgeroepen om 
op woensdag 22 mei naar het Amfiplaza 
in Meijhorst te komen. Daar stond een 
springkussen en werden de kinderen uit 
de wijk spelenderwijs gevraagd waar ze 
het liefst spelen en wat ze het liefst aan bij-
voorbeeld speeltoestellen willen hebben. 

De gemeente Nijmegen was met de sportcoa-
ches aanwezig om spelletjes te doen samen 
met de kinderen. Eerder is men met dit pro-
ject al in Lent, Bottendaal en Nije Veld ge-
weest. Ook was het plan in gesprek te komen 
met (groot-)ouders over de buurt en de speel-
mogelijkheden. Helaas was hier de opkomst 
zeer mager. 
Samen met de organisatoren waarbij onder 
anderen mensen van Jantje beton, de Kraji-
cek Foundation en het Kenniscentrum Sport 
& Bewegen waren er al direct op het Amfi-
plaza enkele serieuze opmerkingen. Dat 
startte met veiligheid, het zicht op het Amfi-
plaza is slecht. De struiken rond deze plek 
worden niet zoals afgesproken onderhouden. 
Het is nu een dicht bos geworden terwijl er 
duidelijk afgesproken was dat het enkele los-
staande struiken zouden zijn met voldoende 
doorzicht. Onaangename bijzaak is dat er al-
lerlei niet gewenste zaken zich hier afspelen. 
Maar ook op de andere speelplekken waren 

Wat is jouw 
favoriete speelplek?

klachten over vervuiling en er waren diverse 
opmerkingen over glas op speelplekken. 
Het in gesprek gaan met ouders mislukte dus 
grotendeels. Wel gingen de sportcoaches met 
de ongeveer vijfentwintig kinderen die waren 
gekomen een wandeling door de wijk maken. 
Ze bezochten de voetbalkooi tussen de mai-
sonnettes en het Wijkpark Meijhorst. Hier 
konden de kinderen vertellen wat hun erva-
ringen zijn. De organisatoren merkten wel op 
dat het aantal opgekomen kinderen minder 
was dan verwacht. Bij eerdere bezoeken had 
men aanzienlijk meer spelende kinderen ge-
zien. Daarom had men dit gebied ook geko-
zen voor deze actie. Er is dus meer inzet van 
gemeente en welzijnsorganisatie (die ontbrak 
deze middag) gewenst.

Een gemeentelijk medewerker vertelde wel 
dat Meijhorst in verhouding te veel speel-
plekken heeft. De vrees is nu dat er meer 
weggehaald gaat worden dan vernieuwd. 
Voor de renovatie van de maisonnettes meld-
de de gemeente nog aan de Dukenburger 
dat in 2024 Dukenburg aan de beurt is voor 
vernieuwing van de speelplekken en dat na 
de werkzaamheden ook zeker de speelplek 
tussen de Meijhorst-maisonnettes 21e en 27e 
straat vernieuwd zal worden. 

Tekst en foto: Peter Saras
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Mensen die liever een vakantieperiode 
doorbrengen in een grote stad dan in een 
tentje in de stille natuur, hebben tien tegen 
één hun favoriete metropool ontdekt. Waar 
ter wereld ze ook komen, die ene stad steekt 
met kop en schouders boven alles uit. 

Parijs is zo’n stad. Niet alleen de geografische 
ligging is gunstig voor ons, het léven in de 
Franse hoofdstad is bruisend. Net zoals Nijme-
gen zelf: Old city, Young vibe, maar dan in het 
Frans. Je krijgt dan zoiets als Ancienne ville, 
Jeune sphère. Nou nee, dat loopt niet lekker. 
De Parijse stadsuitleg uit de laatste decennia 
van de vorige eeuw met de welluidende naam 
La Défense hanteerde een veel mooier motto. 
Namelijk `a La Défense la future existe déjà 
(in La Défense bestaat de toekomst al). 

Bijzondere kerken
Al jaren gaan nostalgisch klassiek en mega-
modern hand in hand in de Franse hoofdstad, 
waarbij de Parijzenaars zelf gelijke tred hou-
den. Op één dag kun je genieten van straatta-
fereeltjes of een klassieke balletvoorstelling. 
Je beleeft spontaan een middagconcert in een 
kerk nabij Les Halles of luistert naar tromme-
laars in een stadspark, alles kan in Parijs. De 
stad heeft zoveel te bieden aan de bezoeker, 
dat een korte beschouwing van alleen enkele 
bijzondere kerkgebouwen dit artikel veel te 
weinig is. Maar we kijken puur met toeristi-
sche ogen: toeristisch religieus dus. De reizi-
ger komt thuis amper in de kerk, misschien met 
kerstmis of bij trouw- dan wel rouwmomen-
ten, maar in het buitenland kent hij/zij of ken-
nen gezinnen/busgroepen geen drempelvrees. 
In Parijs al helemaal niet, want daar kom je 
in de gekste situaties terecht. Meer eigentíjdse 
kerkgebouwen, zoals onze Ontmoetingskerk, 
moet je in Parijs met een kaarsje zoeken. Die 
vind je eerder op het Franse platteland.

Notre-Dame (N-D) 
In het hart van de Lichtstad torent op de oever 
van de Seine de imposante Notre-Dame. Op 
deze plek ontstond in het verre verleden die 
mooie stad. De rivier was daar doorwaardbaar 
voor de ossenwagens van weleer. De bouw 
van de kathedraal kostte tweehonderd jaar. Na 
de onvergetelijke brand in de vooravond van 
15 april 2019 is de brandschade weggewerkt 
en oogt het majestueuze bouwwerk gotisch 
als vanouds. Begin december van dit jaar (de 
8e) zal N-D volledig uit de as herrezen zijn. 
In het interieur van de kerk zal de brandpre-
ventie onzichtbaar zijn aangebracht, maar die 

Toeristisch religieus

is er zeker. Zo’n catastrofe als de brand van 
vijf jaar terug mag niet meer gebeuren, vindt 
ook president Macron. Intussen hebben talloze 
Japanse toeristen zich ongetwijfeld als living 
statues voor de kerkdeuren op steeds dezelfde 
plek laten vereeuwigen. Of ze maakten (an-
dere) selfies. Geen enkele reiziger zal de N-D 
overslaan.

Sacré-Coeur (S-C)
Op de heuvel van Montmartre, fors hoger ge-
legen dan de Notre-Dame, vindt men de Sacré-
Coeur. De steile trappen aan de voorzijde vor-
men voor talloze internationale relitoeristen 
een ware tribune met uitzicht op de omvang-
rijke stad. Nu eens mag je er je bammetje op-
eten, soms mag je er niet eens even gaan zitten. 
Er zijn terrasjes te over rond het belendende, 

permanente kunstenaarspleintje van Mont-
martre. De creatieve markt geniet wereldfaam. 
Het is er ook heel apart en knotsgezellig. Nooit 
zal het (duidelijk Nederlandse) meisje verge-
ten worden dat aan twee Nijmeegse gezinne-
tjes - die elkaar daar onverwachts troffen - de 
weg vroeg. ‘Parlez-vous Français’, ‘Perhaps 
English’, ‘Deutsch’? ‘Zeg het maar meiske, 
wij spreken gewoon Nederlands’ kreeg zij als 
antwoord. S-C wordt wel schertsend een witte 
suikertaart genoemd. Zeker als de zon schijnt 
valt het wit op de rondingen en de toren van 
het kerkgebouw enorm op. Liep je wel eens 
naar de achterzijde van de Heilig Hartkerk om 
daar van het uitzicht te genieten vanaf de heu-
vel (de Butte de Montmartre), dan zag je dat de 
achterzijde van de S-C gitzwart was. Schoon-
gemaakt met de Franse slag, zeg maar. 

Notre-Dame in september 2023
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Partij Nederland Nijmegen Dukenburg

GroenLinks-PvdA 21,0 40,1 30,0
PVV 17,0 8,0 18,9
VVD 11,3 6,8 6,5
CDA 9,5 4,8 6,4
D66 8,4 12,1 7,9
BBB 5,4 1,0 2,1
Volt 5,1 9,0 5,0
PvdD 4,5 8,2 5,9
NSC 3,8 2,2 3,3
SGP 3,7 0,2 0,5

Stembureau Bibliotheek Zwanenveld in 2022

Stemmenpercentages tien partijen die in Europees Parlement gekozen zijn

EP-verkiezingen: GroenLinks-PvdA 
ook in Dukenburg de grootste
Na de Tweede Kamerverkiezingen in no-
vember vorig jaar mochten ook Dukenbur-
gers op 6 juni 2024 opnieuw naar de stem-
bus. Dit keer om samen met alle andere 
kiesgerechtigde Nederlanders 31 afgevaar-
digden te kiezen voor het Europees Parle-
ment. 

De animo om de gang naar het stemhokje te 
maken was deze keer beduidend minder hoog. 
En dat had duidelijk gevolgen voor de op-
komst. 
Bij de Tweede Kamerverkiezingen van 22 no-
vember 2023 werd de PVV, met uitzondering 
van Weezenhof en het stembureau in het wijk-
centrum in Meijhorst, overal de grootste partij. 
Deze keer waren er juist maar twee stembu-
reaus waar de partij van Geert Wilders wel de 
grootste werd: Leuvensehof in Zwanenveld 
en de Lindenberg-Aldenhof. Duidelijk was te 
merken dat de eurosceptische PVV minder van 
haar kiezers naar het stemhokje wist te lokken 
dan meer Europagezinde partijen.
Vergelijken we de landelijke stempercenta-
ges met die van de stad Nijmegen in het ge-

heel en van het stadsdeel Dukenburg, dan valt 
een aantal dingen op in onderstaande tabel. 
GroenLinks-PvdA is in Nijmegen aanzienlijk 
meer in trek dan landelijk (40,1 procent van de 
stemmen tegenover 21,0 procent). Dukenburg 
zit daar met 30,0 procent een beetje tussenin.
De PVV is in onze stad juist veel minder po-
pulair. Landelijk stemde 17,0 procent van de 
kiezers op deze partij en in Nijmegen 8,0 pro-
cent. In Dukenburg stemden veel meer men-
sen op de PVV dan in de stad als geheel (18,9 
procent). Ons stadsdeel zit daarmee deze keer 
ongeveer op het landelijk gemiddelde.

We hebben ons in de tabel deze keer beperkt 
tot de tien partijen die erin geslaagd zijn om 
een of meer zetels te behalen in het Europees 
parlement. De SP slaagde er deze keer op-
nieuw niet in om voldoende stemmen te ver-
garen voor een afgevaardigde in Brussel en 
Straatsburg. Met een percentage van 3,0 bleef 
de partij ook in Nijmegen onder het percentage 
dat nodig is om een zetel te behalen.

Tekst: Toine van Bergen. Foto: Peter Saras

Van vrijdag 26 juli tot en met zondag 11 
augustus vinden in Parijs de Olympische 
Spelen plaats. De stad is dan overspoeld 
door sporttoeristen. Veel zaken zijn deze 
weken duurder dan gebruikelijk. Zo kost 
een los kaartje voor de metro geen 2,15 
maar 4 euro. De bus is nog duurder: 5 in 
plaats van 2,50 euro. 

La Madeleine (LM)
Ook geen onbekende voor doorgewinterde 
relitoeristen is de kerk gewijd aan de Hei-
lige Maria Magdalena. De Korintische zuilen 
geven het enorme pand aan de Place de LM 
zijn/haar iconische uitstraling. Op de bronzen 
kerkdeuren staan de Tien Geboden, wie kent 
die nog? Een bijzondere tip, een pure inter-
netvangst, luidt: ‘Bezoek ook de openbare 
toiletten onder het plein. Deze toiletten zijn 
opgetrokken in de Art Nouveau stijl.’ Van elk 
Parijs’ kerkgebouw inclusief interieur zijn uit-
gebreide beschrijvingen te vinden. Niet in het 
minst op internetpagina’s. Maar het mooiste is 
het om ze zelf te verkennen. Je kunt je in en 
om de kerken suf kopen aan souvenirs. Maar 
je eigen foto’s en herinneringen vertellen ach-
teraf het mooiste, eigen verhaal.

Tekst: Hette Morriën. Foto’s: Wikipedia

La Madeleine

Sacré-Coeur
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Programma Bibliotheek Zwanenveld 

Oranje
‘Mevrouw, mag ik uw voetbalplaatjes?’ 
Gelukkig had ik gedachteloos ‘ja’ 
gezegd, toen de kassière vroeg of ik 
ook voetbalplaatjes wilde. Thuis worden 
er inmiddels geen voetbalplaatjes meer 
gespaard, maar nu kon ik deze kinderen 
blij maken. Zij waren al wel volop bezig 
met Oranje in de week voor het EK. Net als 
een wijkbewoner die de oranjevlaggetjes al 
buiten had hangen voor de hele sportzomer 
met EK én Olympische spelen. Het 
oranjegevoel in Nederland komt langzaam 
op gang.
Oranje is een opvallende, vrolijke kleur en 
zorgt voor een gevoel van verbondenheid. 
Met Koningsdag kun je met een oranje 
kledingaccent laten merken dat je bij deze 
samenleving hoort. En dus zag ik een 
vluchtelinge uit de noodopvang komen met 
een fraaie oranje hoofddoek op weg naar 
het Goffertpark. Oranjesupporters in een 
stadion zijn ook niet te missen. Mijn neefje 
in Engeland geef ik graag een oranje shirt: 
voor een extra overzeese Oranjesupporter 
en om de band met zijn Nederlandse 
familie te versterken.
Inmiddels duikt er ook een ander oranje 
op: code oranje. Bijna de zwaarste 
weerwaarschuwing. Bij code oranje blijf 
je als het maar enigszins kan binnen 
vanwege zware windstoten of hevige 
regenval. Helaas kleurt ons leven ook 
oranje vanuit klimaatveranderingen. 
Het vooruitzicht van een mooie rustige 
zonnige zomer wordt ongewis, de kans 
op een (te) warme droge zomer stijgt. Dit 
‘oranjegevoel’ zou wel wat minder rap op 
gang mogen komen! 
Langzaam maar zeker ontdekken we als 
samenleving dat we ons oranjegevoel van 
onderlinge verbondenheid moeten gaan 
inzetten voor zorg voor mens en natuur. Na 
de zomer gaat de Ontmoetingskerk er als 
Groene kerk actief mee aan de slag. Maar 
nu eerst op naar hopelijk een mooie (sport)
zomer vol positief oranjegevoel!

Pastor Joska van der Meer 
(Foto: Ann van Rijn)

Lekker lezen in de vakantie
Doe leesinspiratie op en duik deze zomer eens 
in een boek. Ook tijdens de zomervakantie is 
Bibliotheek Zwanenveld zes dagen per week 
open vanaf 9.30 uur. Op maandag, dinsdag, 
woensdag en vrijdag tot 18.00 uur. Op donder-
dag kun je tot 20.00 uur terecht en op zaterdag 
tot 17.00 uur. Kom langs bij de bieb en laat je 
verrassen door een wereld van verhalen. 

Vakantieworkshop: 
maak je eigen boekenlegger
Woensdag 31 juli van 14.00 tot 16.00 uur
Met een mooie boekenlegger wordt lezen een 
extra feestje. Op woensdag 31 juli kun je in Bi-
bliotheek Zwanenveld je eigen boekenlegger 
maken, met verschillende materialen en tech-
nieken. Deze creatieve workshop is voor jong 
en oud. Kinderen vanaf 8 jaar zijn van harte 
welkom. Meedoen is gratis en voor materialen 
wordt gezorgd. We organiseren deze workshop 
samen met het Creatief Centrum Nijmegen- 
Zuid. Aanmelden via obgz.nl/agenda 

Gezocht: kinderboeken in allerlei talen
Spreken jullie thuis een andere taal dan het 
Nederlands? Dan hebben jullie misschien 
wel allerlei kinderboeken in de taal van jouw 
moederland. Voorlezen in de moedertaal is 
goed voor de taalontwikkeling van kinderen. 
Daarom stimuleert de bibliotheek meertalig 
voorlezen. (Voor)lezen is een feest, in welke 
taal je dit ook doet. Binnenkort opent in Bi-
bliotheek Zwanenveld de World of Books-boe-

kenkast. Een soort minibieb met kinderboeken 
(0-12 jaar) in allerlei talen. Je kunt er zelf boe-
ken in zetten, maar ook uit meenemen. Help 
je mee om deze boekenkast te vullen? Biblio-
theek Zwanenveld ontvangt graag zoveel mo-
gelijk kinderboeken in andere talen, dus niet 
in het Nederlands. Geef jouw kinderboeken af 
bij de balie van Bibliotheek Zwanenveld en 
maak er iemand anders blij mee. 

Het Informatiepunt 
Digitale Overheid en Digitaal Café 
Iedere woensdag vanaf 4 september 
van 10.00 tot 12.00 uur 
Wil je graag hulp bij het gebruik van je com-
puter, tablet of mobiel? Vanaf september zijn 
onze enthousiaste vrijwilligers weer wekelijks 
aanwezig voor advies over allerlei zaken op 
digitaal gebied en het beantwoorden van di-
gitale overheidsvragen. We helpen jou graag 
verder, of we verwijzen je door naar de juiste 
organisatie. Je bent welkom zonder afspraak 
en je hoeft geen lid te zijn van de bibliotheek. 
Voor het beantwoorden van digitale vragen 
wel even je eigen tablet, smartphone of laptop 
meenemen.

Tekst: Liz van Marcke, Bibliotheek Zwanenveld
Foto: Bibliotheek Gelderland Zuid
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Bibliotheek Zwanenveld in Winkelcentrum 
Dukenburg heeft sinds kort een bankinfor-
matiepunt. Je kunt hier elke woensdag tus-
sen 10.00 en 12.00 uur terecht met vragen 
over bankzaken, zoals online bankieren en 
betalen. Een afspraak maken is niet nodig. 

Onafhankelijke bankspecialisten zitten op 
woensdagochtend klaar om alle vragen over 
bankzaken te beantwoorden. Ditte Bakkers is 
één van de twee medewerkers bij het bank-
informatiepunt in Bibliotheek Zwanenveld. 
Ditte: ‘Mensen kunnen bij mij terecht met vra-
gen over online bankieren, betaalapps, geldau-
tomaten, veilig betalen en nog veel meer. We 
gaan dan samen op zoek naar de juiste infor-
matie. Ik geef mensen ook allerlei tips over 
handige apps, telefoonnummers en websites. 
Het regelen van persoonlijke en vertrouwelijke 
bankzaken is niet mogelijk, zoals rekeningen 
betalen, een lening afsluiten of een spaarreke-
ning openen. Als dat nodig is, verwijs ik door 
naar iemand van de bank die wél persoonlijke 
en vertrouwelijke bankzaken kan begeleiden.’

Waarom een bankinformatiepunt? 
De Nederlandse banken en bibliotheken vin-
den dat dagelijks bankieren en betalen voor ie-
dereen toegankelijk moet zijn. Daarom hebben 
ze afgesproken om zoveel mogelijk klanten 
die moeite hebben met digitale dienstverlening 
extra te helpen. Openbare bibliotheken zijn bij 
uitstek geschikt als locatie voor een bankinfor-
matiepunt. Lieke Jansen, teammanager klant-

Hulp bij bankzaken in Bibliotheek Zwanenveld
advies van de Bibliotheek Gelderland Zuid, 
legt uit waarom: ‘Inwoners weten de biblio-
theek al te vinden voor hulp bij taal en digitale 
zaken. In de bibliotheek kun je bijvoorbeeld 
bij het Informatiepunt Digitale Overheid te-
recht voor vragen over de digitale overheid. 
Denk aan hulp bij het aanvragen van huurtoe-
slagen, je rijbewijs verlengen of een DigiD 
aanvragen. Het bankinformatiepunt sluit hier 
goed bij aan.’ Bankspecialist Ditte merkt dat 
niet iedereen goed op de hoogte is van alle 
huidige regels bij banken. ‘Mensen hebben 
dan gehoord dat de acceptgiro is afgeschaft, en 
denken dat je dan niet meer een bedrag met een 
overschrijvingskaart kunt overmaken. Maar 
dit kan nog gewoon. Daarom is een bank-
informatiepunt ook belangrijk, om dit soort 
misverstanden de wereld uit te helpen.’

Telefonische hulp
Het bankinformatiepunt is bedacht door de 
grote banken, in samenwerking met open-
bare bibliotheken en maatschappelijke orga-
nisaties. Op de website Bankinformatiepunt.
nl staat ook veel nuttige informatie. Liever 
telefonische hulp bij digitale bankzaken? Bel 
dan gratis de DigiHulplijn (0800-1508). Naast 
het bankinformatiepunt biedt de Bibliotheek 
Gelderland Zuid meer hulp op digitaal gebied. 
Bekijk het hele aanbod van de bieb op www.
obgz.nl/digitaal.

Tekst: Susan Bink, Bibliotheek Gelderland Zuid
Foto: Bibliotheek Gelderland Zuid

Met de bus naar de stad
Wij hebben het geluk dat de bushalte naar 
Station Dukenburg en omgekeerd naar de 
binnenstad bijna bij ons op de stoep staat. 
Dus het abonnement dat wij jaarlijks afslui-
ten doet ons vaak besluiten om weer eens 
naar de binnenstad te toeren. Via Plein 
1944 en Burchtstraat wandelen wij dan 
naar het Kelfkensbos om daar een terrasje 
te pakken bij het pannenkoekenrestaurant. 
En ik moet u vertellen dat wij daar altijd een 
kleintje tomatensoep bestellen met een 
smaak en kwaliteit die wij nergens anders 
tegengekomen zijn, dus een dikke aanbe-
veling waard. Wat ook altijd een bijzondere 
ervaring is dat er altijd tijdens de busritten 
iets te beleven valt. Vooral de tussenstop 
op het Stationsplein geeft vaak verrassin-
gen. Onze laatste ervaring is de aflossing 
van de chauffeurs die hun dienst erop 
hebben zitten, iedere keer weer een ver-
rassing: wel of niet een andere chauffeur; 
jawel, dus motor af, jas aan, tas uit het vak 
en met een kort ‘tot ziens’ verlaat hij de bus 
om zich af te melden. Daar is op zich niets 
mis mee, maar de laatste maal maakte de 
aflossende chauffeur het wel erg bont. Na 
het verlaten van de bus werd het stil in de 
bus. Vijf minuten, tien minuten, vijftien mi-
nuten. De aanmeldterminal viel stil en kon 
niet meer in- of uitmelden. De medepas-
sagiers werden onrustig, maar bleven ge-
duldig wachten totdat de nieuwe chauffeur 
zijn opwachting maakte en de rit richting 
Dukenburg weer kon aanvangen. Al met al 
veel verwarring onder de passagiers. 
Leuke dingen maak je mee met de klein-
ste passagiers. Op een moment tijdens 
de rit zag ik op de vloer van de bus een 
blinkende stuiver liggen. Ik zag een klein 
meisje met een prachtige krullenbol ernaar 
kijken, maar ze durfde hem niet te pakken. 
Ik wees naar het muntstuk en suggereerde 
om de munt van de vloer te pakken. Na 
enige twijfel bukte ze snel en raapte het 
kleinood van de busvloer. Ze hield het de 
hele reis strak in haar handje als begin van 
een spaarsaldo, mij dankbaar aankijkend. 
Zo heeft een ritje altijd zijn charme en de rit 
wordt dan gevoelsmatig sterk ingekort. 

Jaap Mooi (Foto: Gerie Sandmann)
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CULTUUR

Geen goud of zilver, 
wel ‘brons’
Zonder sluikreclame te maken voor een 
oud vertrouwd damesweekblad met 
de naam van een bloem, tevens van de 
tweede prinsessenzus van onze vorige 
koningin Beatrix (de ‘……..’ dus) is het 
ongetwijfeld zo dat lezeressen en lezers 
van het blad de rubriek Goud voor uw 
brief kenden. En lázen. Els Olden heette 
de redactrice van de Goud-rubriek. Zij 
werkte door tot ver over de tachtig, 
maar zij deed dit werk freelance met 
heel veel plezier. De redactrice van de 
pagina’s cultuur in de Dukenburger 
liet zich als abonnee op het damesblad 
uitschrijven toen Els en haar rubriek 
moesten stoppen. ‘De nieuwe tijd, net 
wat u zegt’, was kennelijk de drijfveer 
voor een hippe huisstijl en een jeugdiger 
redactie. Daarom ook zou het bijzonder 
leuk zijn als lezers (m/v/x, jong, oud, 
maakt niet uit) van dít wijkblad briefjes/
mailtjes sturen met daarin grappige uit-
spraken van wijsneusjes of belevenissen 
van alle leeftijden. Goud in het boven-
niet-genoemde damesweekblad was 
jarenlang één van de langstlopende ru-
brieken! Er kwamen ook echt kostbare 
bijdragen voorbij. De Dukenburger kan 
geen vergulde tientjes of zilveren lepel-
tjes verstrekken, maar plaatsing van een 
inzending voelt als het behalen van een 
bronzen plak. Stuur uw inzending naar 
info@dedukenburger.nl en wie weet 
volgt er een plaatsing.

Behalve eigen bewoners kent Dukenburg 
mensen die hier werken maar ergens an-
ders wonen. Bovendien komen cursisten 
of hobbyisten uit de naaste omgeving naar 
ons stadsdeel, omdat ze hier wel vinden 
wat zij dichtbij huis niet hebben. Zoals wij 
in onze zeven wijken niet naar een eigen 
bioscoop kunnen. Gelukkig hebben we 
sinds een half jaar wel het Lindenbergthe-
ater/Aldenhof met PODIUM1390. Daar-
entegen kennen we geen bowlingbaan en 
zijn we op termijn het zwembad ook kwijt. 
Voor meerdere uitjes moeten Dukenburgers 
naar elders reizen. 

Eén teken- en schilderclub in het Atrium 
in het Wijkcentrum Dukenburg floreerde 
bijzonder tot de eerste dag van de corona-
jaren. Daarna kwam de club niet meer bij-
een. Er zijn intussen nog maar drie ‘leden’ 
over. Toch vermaken deze creabea’s zich 
best. Tijdens het tekenen worden de meest 
uiteenlopende gesprekken gevoerd. Zelfs 
worden er ‘gezamenlijke’ jeugdherinne-
ringen opgehaald, hoewel iedereen ergens 
anders opgroeide. De Titanic werd behan-
deld, dus kwamen de (overgroot-)ouders 
aan bod die leefden in 1912. Wie had ze 
nog gekend en wat deden ze? Cato: ‘Mijn 
opa werkte eind negentiende eeuw op de 

werf tegenover Millingen. Toen het water 
in de rivier een paar jaar geleden extreem 
laag stond, kwam één van zijn gezonken 
boten droog te liggen, dus boven water. 
Het voorval haalde de media.’ 
Ieke: ‘Dat is toevallig. Mijn opa werkte 
ook in de scheepsbouw, als tekenaar. Her-
inneringen aan een schip dat hij tekende 
voor het Oranjehuis zijn te vinden in het 
Rijksmuseum in Enschede, als het goed is. 
Thuis hebben we nog zijn schaaf en aks.’ 
Jetty: ‘Mijn opa was weefgetouwbaas in 
Twente. Hij bedacht een belangrijke verbe-
tering aan het Northrop-weefgetouw, een 
uitvinding zou je kunnen zeggen. De tex-
tielbaron voor wie hij werkte, kocht het pa-
tent/octrooi af met een geldbedrag. Ik heb 
altijd gedacht dat mijn opa van dat geld 
zijn voor die tijd aardig ruime huis gekocht 
had. Maar het Willy Wortel-geld bleek net 
genoeg te zijn voor de aanschaf van twee 
crapaudjes (leunstoelen), die gaandeweg 
het loodje legden.’ 
Intussen legde Cato al vertellend de laatste 
hand aan een paarse poort op doek, Ieke 
was goed gevorderd met een weitje vol 
aquarel kippetjes en Jetty zat een dikke 
zwerfsteen te beschilderen met watervaste 
verf. Gezelligheid kent geen tijd op een 
avond vol nijverheid.

Nostalgische tekenclub
Deze olijfstam in het Atrium van Wijkcentrum Dukenburg is meer dan eens nagetekend
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Tekst: Hette Morriën, Foto’s vlnr: Hette Morriën, René van Berlo, Ferdi Notten en Hette Morriën

Vanuit het Besiendershuis is ook dit jaar 
de Collage van de stad georganiseerd. 
De uitdaging is intussen traditioneel. 
Maak op een aangegeven zondag eind 
april een foto vanuit je open voordeur. 
Alle inzendingen worden bijeengebracht 
in een collage die dan digitaal bekeken 
kan worden. Zo stond in het mailbericht 
van het Besiendershuis de aankondi-
ging: de Collage van 2024 staat online! 
Met aansluitend de datum van de vol-
gende foto-zondag: 25 april 2025. De 
Dukenburgse wijk Aldenhof liet zich 
afgelopen april niet onbetuigd en deed 
volop mee.

Wijsneus
Hij moest nog twee klassen basisschool 
doorworstelen, maar oriënteerde zich 
met zijn ouders al op zijn vervolgoplei-
dingen. ‘Pap, mamma, ik wil muzikant 
worden, kan dat niet meteen na groep 8? 
Ik zit immers al op de muziekschool.’ 
Nee, werd hem voorgehouden, eerst 
nog de middelbare en daarna het con-
servatorium. Het aantal jaren school 
werd ook voor hem uitgerekend. Zuch-
tend rekende het lieve joch mee dat hij 
dan nog zeker twaalf jaar moest leren 
voordat-ie zou kunnen musiceren en 
geld verdienen. Nog verder doorgedacht 
klonk het benauwd ‘Wanneer krijg ik 
dan pensioen?’ Het goede nieuws: het 
basisschooljoch zit inmiddels voor zijn 
eindexamen middelbaar onderwijs. Vijf 
jaar dichter bij zijn entree in de Grote-
mensenwereld en ook vijf jaar dichter 
bij het lonkende pensioen. Ach jongen, 
de tijd vliegt voorbij, bouw intussen fijn 
je leven op.

Echte zandzakken voor de deur of zo, bij 
dreigende watergolven in de Waal. De 
opruimactie werd in het holst van de nacht 
uitgevoerd om de geëngageerde jongeren 
te droppen in Dukenburg, alias Siberië. 
Eén luisteraar dacht eerder aan de prach-
tige Mookerheide bij opkomende zon. Een 
ander vond het besloten Goffertstadion een 
geschikte escaperoom om de opstandelin-
gen verder te laten bivakkeren. Wie schetst 
echter hun verbazing toen de luisterende 
oren in een Dukenburgs appartementje 
hoorden dat de keuze gevallen was op de 
trein- annex bushalte met de naam Bra-
bantse Poort. Nee maar, hebben we hier op 
slag een strafhalte in Dukenburg! Te triest 
voor woorden, maar de studenten konden 
met hun OV-kaart de eerste de beste trein 
of bus nemen, terug naar de campus. Waar 
ze liefdevol werden opgevangen door 
hun bezorgde verzorgers. Mocht het die 
ochtend geregend hebben, dan konden 
ze wellicht schuilen op het perron van de 
treinhalte of in de stationslift.

Er is wel eens het geluid opgevangen van 
oud-bewoners die Dukenburg beleefden als 
het Siberië van Nijmegen. Er is ook ooit 
een boek geschreven over het echte Siberië 
met als onderwerp de losbandigheid en 
staatsterreur in het Wilde Oosten. Deze 
ingrediënten vormden de inspiratie voor dit 
stukje. Zeker als je ‘losbandigheid’ vertaalt 
als ‘losgeslagenheid’ en van ‘staatsterreur’ 
‘straatgeweld’ maakt. Het Wilde Oosten 
kan rustig zo blijven heten, wij wonen hier 
immers in het bruisende Oriënt des lands. 

Hoe dan ook werden in Dukenburg op 
een vroege lente-ochtend enkele mensen 
klaarwakker geschud door het Omroep 
Gelderland-nieuws dat studentdemonstran-
ten naar aanleiding van de noodsituatie in 
Gaza door sterke armen uit bezette ruim-
ten van de universiteit gesleept waren en 
weggevoerd naar een actie elders. Je zou 
als hulpverlener graag iets nuttigers doen 
voor je geld dan het wegsleuren van lap-
penpoppen die de demonstranten vormden. 

Strafhalte Dukenburg

Stadscollage
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Wanneer je op een doordeweekse dag door 
de Koningin Julianastraat in Mook komt, 
is het een gewone woonstraat met eenge-
zinshuizen. Een paar weekenden per jaar 
verandert dat, zeker wanneer het zonnetje 
schijnt. Aan de rand van de straat staat dan 
een vlag en voor het huis met de vlag is er 
ontvangst met koffie of thee. We zijn bij een 
heus museum: Remember September 1944.

Terwijl bevrijd Nijmegen in september 1944 
frontstad werd, kwam het dorp Mook eigen-
lijk ongeschonden die eerste dagen door. De 
oprukkende geallieerde troepen waren via Mo-
lenhoek langs Mook naar Groesbeek getrok-
ken. Bekend als operatie Market Garden. 

Op 20 september 1944 probeerden Duitse troe-
pen een wig te drijven in de kwetsbare aanvoer-
lijn tussen Grave en Groesbeek. Het werden 
zware gevechten tussen Amerikaanse soldaten 
gesteund door Britse tanks en de Duitsers van 
het tweede Fallschirmjäger Korps. Even was 
Mook bezet door de Duitsers. De bewoners 
waren op het laatste moment gevlucht of be-
leefden angstige momenten op schuilplekken, 
zo is beschreven in verschillende verslagen die 
op internet te lezen zijn. Het dorp werd uitein-
delijk nagenoeg met de grond gelijk gemaakt. 
Enkele gebouwen uitgezonderd, waaronder de 
kerk. Er sneuvelden honderden soldaten aan 
beide zijden en een onbekend aantal, maar ze-
ker meer Amerikanen dan bij de Waalcrossing 
in Nijmegen.

De Oversteek
Dat laatste, die Waalcrossing, is een van de 
eerste dingen waarover ‘museumdirecteur’ 
Frits Janssen uitleg geeft wanneer je over de 
drempel stapt van zijn tot museum omge-
bouwde garage. Bij de Nijmegenaren is de 
Waaloversteek bekend. Dat diezelfde dag en-
kele honderden Amerikaanse militairen rond 
Mook sneuvelden staat in bijna geen enkel 
boekwerk. Voor het hele verloop van die strijd, 
inclusief begeleidende objecten en foto’s, ben 

je bij Frits aan het juiste adres. De verhalen uit 
die tijd, die gelukkig bewaard zijn gebleven, 
maken het nog interessanter. Tegelijk maakt 
het van dit kleine museum een volwaardig mu-
seum. Bijna is Frits het museum.

Bezoek familieleden
In Frits’ museum zien we ook diverse militaire 
uniformen en veel persoonlijke dingen van 
deze oorlogsveteranen. Als volwaardig muse-
umdirecteur heeft Frits veel speurwerk gedaan. 
Hij is in contact gekomen met familie van de 
soldaten die rond Mook gevochten hebben en 

zelfs de veteranen zelf. Veel familieleden zijn 
in Mook geweest. Ze konden de verhalen aan-
vullen en nog belangrijker, ze brachten vaak 
spullen mee. Uniformen, dagboekjes, land-
kaarten, te veel om op te noemen. 

Tachtig jaar
In 2024 is het tachtig jaar geleden. Er komen 
geen veteranen meer. Het is aan ons allen de 
geschiedenis levendig te houden en door te 
vertellen. Het levendig houden kan door ons 
gesteund worden door dit museum te bezoeken 
en het verhaal verder te vertellen.
Wegrijdend uit Mook kom je langs de katho-
lieke kerk, die werd gespaard in de gevechten. 
Net als een deel van de bakkerij. Hier bleef een 
muur staan met een schouw. Het verhaal is dat 
na de strijd op die schouw nog een ongeschon-
den Mariabeeldje stond… 

Liberation Route Europe
In september 2022 werd Mook aangesloten op 
de Liberation Route Europe. Dit is een interna-
tionaal netwerk van meer dan 10.000 kilometer 
aan wandelroutes langs musea, begraafplaat-
sen, monumenten en historische locaties die 
herinneren aan de laatste fase van de Tweede 
Wereldoorlog. Met een speciale bijeenkomst 
werd op 17 september 2022 bij het Museum 
een Vector of Memory onthuld. Deze bijzon-
dere markering in de vorm van een plaquette 
geeft de bijzondere locatie aan in de Liberation 
Route Europe. De Vectors markeren belangrij-
ke gebeurtenissen aan het einde van de Tweede 
Wereldoorlog. Bij het Museum in Mook wordt 
het verhaal verteld van de gevechten die tij-
dens operatie Market Garden in september 

Als Frits begint…

Veel spullen en kleding zijn door families aan 
het museum geschonken

Gevechtslocatie en schets ter plekke gemaakt
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Stichting Remember September 1944
Koningin Julianastraat 8 
6585 XR Mook

Dit jaar, 2024, is het museum elk laatste 
weekend van de maand geopend van 
maart tot en met oktober. Plus het week-
end van 16-17 september. Ook is het mu-
seum op afspraak te bezoeken.
Website: www.rememberseptember1944.
nl. Zie ook www.liberationroute.com. 

Toen we voor de Dukenburger Frits op de 
foto wilden zetten en hem opbelden wan-
delde hij alweer in Normandië. Hij bezocht 
de streek in verband met de festiviteiten 
voor de tachtigjarige herdenking. Om 
Frits te zien moet je dus echt naar Mook 
komen.

1944 hebben plaatsgevonden bij Mook. ‘Het 
is belangrijk dat we blijven herinneren en dat 
we blijven uitdragen wat er gebeurd is’, geeft 
Frits aan.

Militaire begraafplaats Mook
Dichtbij dit Mookse museum is het British 
Military Cemetery Mook. Hier liggen 322 ge-
allieerde soldaten begraven. De gesneuvelde 
Amerikanen zijn in 1949 voor het grootste 
deel overgebracht naar het Limburgse Margra-
ten. Tot die tijd was er een tijdelijke begraaf-
plaats in Molenhoek/Heumen. Er lagen toen 
836 militairen. Op de begraafplaats in Mook 
liggen nu 297 Britse soldaten, daarnaast heb-
ben 11 Polen, 10 Canadezen, 3 Australiërs en 
1 Nieuw-Zeelander hier hun laatste rustplaats 
gekregen.

Tekst en foto’s: Peter Saras 

De band tussen liefde en oorlog is intiem en 
al zo oud als de mensheid. Onder de drei-
ging van de dood worden het leven en ook 
de liefde veel intenser beleefd. De Tweede 
Wereldoorlog beïnvloedde het liefdesleven 
van een hele generatie mensen. 

Ze kregen - zoals altijd - vlinders in hun 
buik: in de schuilkelder, de onderduik, aan 
het front of doodgewoon op straat. De ten-
toonstelling Liefde in Oorlogstijd, van 5 juni 
2024 tot en met 30 maart 2025, laat zien hoe 
mensen elkaar onder moeilijke omstandighe-
den vonden. En hoe gevoelens alles kunnen 
doorbreken. Want wat is ‘goed’ of ‘fout’ in 
de liefde? 

Intieme, menselijke kant
In de tentoonstelling Liefde in Oorlogstijd 
zien we de oorlog van zijn meest intieme, 
menselijke kant. Van een jongen die tijdens 
dwangarbeid in Duitsland zijn eerste vriend-
je ontmoette, tot een pas getrouwd stel dat 
Auschwitz overleefde, steeds weer op zoek 
naar een teken dat de ander nog leefde. Deze 
persoonlijke liefdesverhalen hadden vaak 
grote gevolgen, zoals: de reis van duizen-
den oorlogsbruiden van én naar Nederland, 
de minstens zovele kinderen die werden 
verwekt door een geallieerde of Duitse sol-
daat, de vervolging van homoseksuelen en 
de grootschalige betaalde liefde in de oor-
logsjaren. Achter speciale gordijntjes kunnen 
volwassenen zelfs gluren naar verhalen over 

seks in oorlogstijd en vibrators uit de jaren 40 
bewonderen. 

Unieke expositie
Liefde in Oorlogstijd is een unieke expositie 
waarin de bezoeker wordt ondergedompeld 
in de sfeer van een knus straatje in de jaren 
40 met aan weerszijden volledig historisch 
ingerichte ruimtes. Achter de ene deur zit een 
huiskamer, achter de andere deur een onder-
duikruimte of een café waar de bevrijding 
gevierd wordt. Dit maakt de expositie een 
avontuurlijke beleving voor jong en oud. 

Nooit eerder vertoond materiaal
Het Vrijheidsmuseum toont het hartstoch-
telijke verhaal van de liefde met unieke 
topstukken zoals bladmuziek, dagboeken, 
liefdesbrieven en trouwjurken. Een intieme 
expositie met nog nooit eerder getoond mate-
riaal, die je hart sneller doet kloppen! 

Locatie: Vrijheidsmuseum, Wylerbaan 4, 
6561 KR Groesbeek
Datum: 5 juni 2024 tot en met 30 maart 2025
Informatie: (024) 397 44 04 of per mail naar 
welkom@vrijheidsmuseum.nl
Website: www.vrijheidsmuseum.nl
Facebook: /vrijheidsmuseumNL 
Instagram: /vrijheidsmuseum 
LinkedIn: /company/vrijheidsmuseum

Tekst: Wanda Tiersma, Vrijheidsmuseum
Foto: collectie Vrijheidsmuseum

Nieuwe tentoonstelling: Liefde in Oorlogstijd

Vlinders in de buik in de jaren 40



Malvert behoort samen met Aldenhof tot de eerste wijken van het 
stadsdeel Dukenburg waar in1966 huizen werden opgeleverd. Vroe-
ger behoorde ’t tot een veengebied waar turf werd gestoken. 

De naam van het aanwezige wijkcentrum de Turf, een dependance 
van Wijkcentrum Dukenburg, herinnert nog aan dit verleden. Het 
wijkcentrum heeft een belangrijke functie als ontmoetingsplek voor 
de bewoners uit de wijk. Op bevrijdingsdag, zondag 5 mei, vonden 

Bevrijdingsdag 5 mei in wijkcentrum de Turf
er onder ’t genot van een kop soep en heerlijke hapjes, diverse 
optredens plaats. Er werd gezongen, er werden gedichten voorge-
dragen en er was ook een heuse vragenkwis met vragen zoals ‘Wat 
betekent voor jou vrijheid?’ Maar ook over de wijk zoals ‘Wat zou jij 
graag anders zien?’ Velen noemden ‘meer toezicht’ en ‘meer bewa-
kingscamera’s.’ 

Tekst en foto’s: Ferdi Notten
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Workshops fermenteren met zomergroenten
Op dinsdag 30 juli en donderdag 6 augustus 
geeft Angela weer de workshop Fermenteren 
met zomergroenten. De groenten zijn allemaal 
biologisch en afkomstig van lokale boeren uit 
deze streek. De bijeenkomst begint om 10.00 
uur en eindigt om ongeveer 12.30 uur. Er is 
plaats voor maximaal acht deelnemers. Na het 
aanmelden ontvangt men het adres van de lo-
catie in Dukenburg. Deze gezellige workshop 
kost 30 euro inclusief alle drankjes, de groen-
ten, de kruiden, potten en tekst en uitleg met 
handige tips. Aanmelden kan bij: 
angela@wijkmakerijdukenburg.nl.

Meedoen, aanmelden en nieuwsbrief
WijkMakerij Dukenburg is een initiatief van 
inwoners om de wijk mooier, krachtiger en ge-
zelliger te maken. We sluiten aan bij wat er al 
is en helpen nieuwe ideeën op te starten. Wil je 
je aanmelden voor een van de activiteiten? Wil 
je op de hoogte blijven van de ontwikkelingen 
en onze nieuwsbrief ontvangen? Heb je ook 
een idee dat je wilt inbrengen of meedoen met 
een van de activiteiten en projecten? Stuur dan 
een mailtje naar:
hallo@wijkmakerijdukenburg.nl.

Tekst en foto’s: WijkMakerij Dukenburg

Woensdag 3 juli – Kennismaking met I AM
Op woensdag 3 juli organiseert Paula van Dorp 
een Kennismakingsbijeenkomst met I AM. 
Paula is opgeleid als psycholoog, maar er was 
iets dat haar tegenhield om met deze kennis te 
werken, alsof er iets ontbrak. Toen ze een aan-
tal jaar kennismaakte met de I AM Academy, 
begreep ze waar ze naar op zoek was geweest. 
I AM werkt vanuit de overtuiging dat je al 
HEEL bent. Dat alle narigheid die je over je-
zelf gelooft, voortkomen uit programmaties en 
overtuigingen die je in de loop van je leven hebt 
opgedaan. Ze wil graag regelmatig bij elkaar 
komen omdat samen mediteren zoveel krach-
tiger is dan alleen. Deelname is gratis. Paula 
doet dit omdat ze iedereen die op zoek is om 
een beter leven te leiden, deze ervaring gunt. 
Aanmelden: stuur een mailtje naar: 
vandorppaula@gmail.com.
Tijd: 19.30-21.30 uur. Locatie volgt. 
Paula hoopt jullie op 3 juli te zien.

Graag brengen we weer een aantal inspire-
rende zomerbijeenkomsten en -workshops 
onder jullie aandacht. Verder gaat de Wijk-
Makerij tot september even in de vakantie-
stand qua activiteiten. Let op: in juli en au-
gustus is er geen legpuzzelruilen. Hanneke 
pakt dat vanaf september weer op.

Column Stationslift 1
Ik vind het suggestief om over veroorzakers 
van overlast bij de stationsliften te benoemen 
dat hun achtergrond mogelijk niet Nederlands 
is. Dit is een onnodige en mogelijk racisti-
sche opmerking. Het lijkt me belangrijker en 
interessanter om te benoemen dat er weinig 
of geen activiteiten zijn voor jongeren in de 
buurt, wat dit gedrag mogelijk opwekt. Dit 
heeft niks te maken met de achtergrond van 
de daders.

Emil Vorsteveld

Column Stationslift 2
Dank aan Guus Kroon, die in zijn artikel over 
de stationslift, eindelijk eens man en paard 
durft te noemen. Het is inderdaad een groepje 
jongens van 14 /15 jaar, wier uiteindelijke 
afkomst niet Nederlands is. 
Ik ben 88 jaar en reis soms met de sprinter. 
Heel vaak ben ik verplicht de trap te nemen 
omdat ze soms op het laatste ogenblik de lift 
in komen en zich provocerend gedragen.
Is dit niet de omgekeerde wereld en gaat HUN 
privacy zo ver dat wij ons dit moeten laten 
welgevallen? Heel triest dat we in een recht-
staat zo ver gekomen zijn!

H. Verhagen

Reactie
Gezien de leeftijd van de jongeren zijn ze zeer 
waarschijnljk in Nederland geboren en dus 
Nederlanders.

De redactie

Geachte redactie

Liften station Dukenburg (Foto: Ferdi Notten)

Paula van Dorp



de Dukenburger - zomer 2024 27

Betaald parkeren in Zwanenveld (en Tolhuis)

Op dit kaartje is te zien in welke gebieden de gemeente betaald parkeren wil hebben na realisatie 
van grote woningbouwprojecten. Het gaat om de kleuren rood en geel. Links Zwanenveld en Tol-
huis, rechts Winkelsteeg en Neerbosch-Oost.

Op 24 april heeft de gemeenteraad de regels 
voor het invoeren van betaald parkeren ver-
anderd. 

In de publiciteit ging het vooral over het invoe-
ren van betaald parkeren in bestaande buurten. 
De gemeente meldt: ‘Volgens de nieuwe spel-
regels wordt parkeerdrukonderzoek gedaan 
wanneer 20 procent van de huishoudens in een 
straat dit wil. (…) Bij een parkeerdruk van ge-
middeld 80 procent of hoger op tenminste drie 
meetmomenten wordt betaald parkeren inge-
voerd.’ 

Maar er zijn ook plekken waar sowieso betaald 
parkeren komt. Opnieuw de gemeente: ‘In de 
volgende gebieden wordt betaald parkeren in-
gevoerd bij nieuwbouwontwikkelingen met 
meer dan 50 woningen én met parkeergelegen-
heid op eigen terrein.’ Dan worden tien gebie-
den genoemd, waarvan twee in ons stadsdeel: 
ROC Zwanenveld en Winkelcentrum Duken-
burg. In beide gebieden samen komen bijna 
duizend nieuwe woningen. 

Nu en in de toekomst
Op bijgaand kaartje van de gemeente is te 
zien aan welke straten zij denkt. Het gaat 
om de kleuren rood en geel. Momenteel is 
er al betaald parkeren in de volgende straten 
van Zwanenveld*: 50’er straten (behalve de 
51e) en alle 60’er, 70’er en 80’er straten, Van 
Schuylenburgweg en Spijkerhofplein. Als de 
bouw op het ROC-terrein gerealiseerd is, komt 

er volgens dit kaartje ook betaald parkeren in 
de 51e straat, alle 40’er straten en 30e, 31e, 32e, 
33e, 37e en 38e straten van Zwanenveld. Als de 
woningen op en bij Winkelcentrum Duken-
burg gereed zijn komt er volgens dit kaartje 
ook betaald parkeren in Tolhuis, en wel in alle 
60’er straten.

Tarieven
In de meeste betaald-parkeergebieden van 
Nijmegen kunnen per adres maximaal drie 
bewonersvergunningen gekocht worden. In 
Zwanenveld is het maximale aantal twee, in 

het centrum één. Elke auto moet op een andere 
naam staan. De eerste bewonersvergunning 
kost 12 euro per jaar (in het centrum 48 euro). 
Een tweede bewonersvergunning kost 240 
euro per jaar, een derde 300 euro. Men kan al-
leen een vergunning krijgen als de auto niet op 
eigen terrein geparkeerd kan worden.
Niet-bewoners moeten een kaartje kopen. Dat 
kan bij parkeerzuilen of via een app. Het tarief 
bij grijze zuilen is 2,50 euro per uur, bij rood-
grijze zuilen is het 3,60 euro per uur. In de 
meeste betaald-parkeergebieden, ook in Zwa-
nenveld, geldt betaald parkeren van maandag 
tot en met zaterdag van 9 tot 18 uur, op don-
derdag tot 21 uur. Bewoners kunnen het par-
keergeld voor hun bezoek betalen via een app 
van de gemeente. Het tarief is 25 cent per uur.
Parkeren bij de woonboulevard kost voor ie-
dereen 1 euro per drie uur. Hier moet men ook 
op zon- en feestdagen betalen. De gemeente 
gaat niet over parkeren onder Winkelcentrum 
Dukenburg. De eerste twee uur parkeren is 
daar gratis. Daarna is het tarief 1 euro per half 
uur tot een maximum van 7,50 (dagtarief).

Zo is het nu. Als er één ding zeker is over het 
parkeerbeleid: het kan altijd veranderen. 

* Dit is de situatie zoals aangegeven met ver-
keersborden op straat. Die komt niet geheel 
overeen met de papieren werkelijkheid op het 
stadhuis. Zie Besluit tot aanwijzing en uitwer-
king betaald parkeren 2024 van de gemeente 
Nijmegen, te vinden op internet.

Tekst en foto’s: René van Berlo
Rood-grijze parkeerzuil op het parkeerterrein in 
de 66e straat nabij het voormalige postkantoor.

Grijze parkeerzuil op het parkeerterrein bij de 
gele flat in de 61e en 62e straat.
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Waar gebeurd
Uit de geschiedenis van ruim 55 jaar Dukenburg

‘We ontkomen er niet aan’
Tegenstanders plaatsen bij elk bericht over 
een autobrand sarcastisch ‘elektrische auto’ 
en het is super populair in vakantietijd foto’s 
te delen van rijen auto’s in vakantielanden 
bij de oplaadpaal. Maar we ontkomen er 
niet aan, onze kleinkinderen rijden straks 
allemaal ‘elektrisch’. Alleen de prijs die we 
er in de toekomst voor gaan betalen wordt 
nu bepaald. En dan gaat het hierbij niet over 
het huidige kostenverschil tussen met fos-
siele brandstof of elektrisch aangedreven 
voertuigen. De goeddoordachte ‘greendeal’-
plannen van de EU voorzien een geleidelijke 
overgang, rekening houdend met de kleine 
portemonnee. Tegenwerking door te conser-
vatieve partijen gaat er echter voor zorgen 
dat Europa ingehaald dreigt te worden in de 
vooruitgang. Nu al overspoelt China de we-
reld met elektrische personenauto’s, en die 
zijn, hoe verzin je het, niet eens zo slecht. In 
Afrika zijn er al de eerste landen waar geen 
fossiele brandstofauto’s meer geïmporteerd 
mogen worden, alleen elektrische zijn nog 
toegestaan. Weet u nog? Afrika derde we-
reld…

Terwijl we nu nog met de buurt naar de 
‘Raad van State’ hollen om te protesteren 
tegen een paar laadpalen, opent men in 
andere werelddelen nu al dagelijks nieuwe 
laadcomplexen gevoed op zonne- en wind-
energie. De conclusie is dat er in de Euro-
pese auto-industrie, zonder bescherming, 
miljoenen banen op de tocht staan. En dat 
het nog steeds lucratieve exporteren van 
gebruikte auto’s naar Afrika straks onmoge-
lijk wordt. Misschien importeren we ze straks 
wel van hen. Ondertussen staat de innovatie 
niet stil. De accu’s van elektrische auto’s 
zullen steeds beter worden, auto’s zullen 
veel verder kunnen rijden op een lading en 
het laden zal veel korter gaan. Ook zullen 
de accu’s kleiner en lichter worden. 
Dat wordt alleen bereikt door de druk die 
erop staat om te vernieuwen, er mogen 
straks geen brandstof aangedreven voertui-
gen meer verkocht worden. Hulde hiervoor 
aan de Europese commissie die de conser-
vatieve stromingen heeft weten te overtui-
gen. Het tegenstribbelen van populistische 
partijen zal hier niets aan doen.

En o ja, wat onomstotelijk vaststaat: ‘Een 
elektrische auto rijdt zo ongelofelijk lekker.’

Peter Saras
(Foto: Jacqueline van den Boom)

Haar jongere zus Jente, die net als zijzelf 
en hun gezinnetjes niet meer in Dukenburg 
wonen, griezelt van toevalligheden. Zelfs 
de anekdotes die op de lachspieren werken, 
bezorgen haar kippenvel. Toch blijft de rest 
van de familie Jente betrekken bij ‘is dat 
nou toeval of niet!’ 

Een incidentje van een jaar geleden heeft te 
maken met Nijmegen en Dukenburg. De zus-
sen gingen met partners en de logerende vrien-
den uit het westen naar de Vierdaagsefeesten 
2023. Lekker stappen in de stad. Drankje, 
hapje, genieten van mensen kijken. Onder de 
Waalbrug streken zij neer naast een sportieve 
jonge man in een koningsblauwe polo. Nee, 
het was geen Willem-Alexander als een in-
cognito jongeman Van Buren. Deze Vierdaag-
seloper hoefde geen pseudoniem te gebruiken, 
hij was gewoon zichzelf: een joviale gezellige 
Kees. Toen hij voortijdig naar zijn overnach-
tingsadres afhaakte, zei hij grappend tegen 
de anderen: ‘Ik zie jullie vast nog wel langs 

Vierdaagseloper Kees
de kant om me aan te moedigen.’ De tweede 
dag van de megawandelmars gingen de zus-
jes inderdaad als vanouds op Weezenhof de 
lopers begroeten. In de bocht bij de boerderij 
de Weezenhof, waar de lopers de A73 kruisen 
hoog boven het aanmoedigend getoeter van 
het verkeer, vond de oudste het tijd worden 
om het peloton te vereeuwigen. Ze hield haar 
telefoon boven het hoofd en drukte op een wil-
lekeurig moment af. Haar aandacht was heel 
even gericht op haar mobieltje, voordat ze 
weer live ging kijken. ‘Laat eens zien, zus’, 
vroeg Jente even later toen er een gaatje viel 
in het peloton (rood verkeerslicht onderweg). 
‘Waaaah’, griezelde zij, ‘kijk nou hier, dat kan 
toch niet. Daar in het midden, dat is die Kees 
in zijn blauwe polo van gisteravond, wat eng!’ 
Haar oudere zus kon haar ogen evenmin gelo-
ven, maar snapte wel meteen dat dit honderd 
procent toeval was.

Tekst: Hette Morriën
Foto: Jacqueline van den Boom

Foto ter illustratie. Dit is niet Kees uit het artikel
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In de nadagen van de Vierdaagse 2023 kon 
het gebeuren dat een internationaal groepje 
bruiloftsgasten in de tuin van een voorma-
lig kasteel in de provincie nog nooit van de 
Vierdaagse had gehoord. Eén Zweedse be-
zoeker reageerde met Scandinavische tong-
val: ‘O yah, the four days marches.’ 

Vijfenveertigduizend deelnemers, plus nog 
eens tienduizenden vierdaagsefeestgangers in 
de oudste stad van ons land. Hoe kan dat de 
rest van de wereld ontgaan, dit grootse jaar-
evenement, the Walk of the World? Niet te 
snappen hoor, al die miljoenen voetstappen … 
nooit van gehoord. Oké. 

Een andere wonderlijke Vierdaagse-2023-ont-
wikkeling was een oproep via de lokale radio. 
Drie mensen, wandelaars, werden gezocht 
door collega-deelnemers om het toen geleg-
de contact te herhalen. De eerste twee signa-
lementen waren duidelijk: haarkleur, kleding, 
schoenmerk, een opvallend detail, anders dan 
tattoos. Daar is waarschijnlijk intussen een 
vervolg op gekomen. Maar dan oproep num-
mer drie, kort maar absoluut niet krachtig: 
‘Gezocht: een meisje met een wit topje.’ Ko-

mende Vierdaagse toch eens opletten hoeveel 
meisjes er in witte hemdjes meedoen aan de 
wandeldagen, zeker op de roze woensdag in 
Wijchen. De witte topjes in het winkelaanbod 
zijn al maanden niet te tellen. 

Deelnemen aan de Vierdaagse betekent voor 
stadsgenoten net zoveel genieten als voor 
mensen overal elders vandaan. De jongste en 
de oudste deelnemer komen ongetwijfeld voor 
de camera’s van de media en wie zich uitdost 
als Joost Klein trekt ongetwijfeld ieders aan-
dacht. Daar vallen witte topjes bij in het niet. 
Evenals bij een toptip voor Vierdaagsefeest-
gangers onder de lezers van dit blad. Op de 
donderdagavond vindt op het Lentse strand 
een muziekfestival plaats, met een flinke 
scheut Dukenburg op het programma. Op pa-
gina 33 valt hierover meer te lezen, want het is 
een actie van PODIUM 1390! De werkgroep 
hieromheen bereidt ook in september een lu-
diek evenement voor met als titel FESTIVAL 
1390. Dát wordt een thuis‘wedstrijd’ in de ei-
gen dreven van ons stadsdeel.

Tekst: Hette Morriën
Foto: Jacqueline van den Boom

Vooral voor de moegelopen wandelaars 
zijn de afgelopen jaren nogal wat overnach-
tingsmogelijkheden verdwenen. Denk maar 
eens aan de speciale Vierdaagsecampings in 
de Winkelsteeg en in het nieuwe Nijmegen. 
Overeind bleven hotels en pensions, alsme-
de particuliere adressen voor slaapplaats en 
catering. Omdat de mars van de wereld zo 
sportief aantrekkelijk is, zijn er deelnemers 
met aanhang die liever met camper, caravan 

Vijf jaar Dukenburgse 
Avondvierdaagse
In de middag van de voorlaatste wandel-
dag kwam op een Dukenburger-redac-
tiebureau een mailtje binnen met de vol-
gende strekking: ‘Het is alweer de vijfde 
editie van een nieuwe, eigen Dukenburg-
se Avondvierdaagse.’ 

Dukenburg is ieder jaar wel een etappeplaats 
bij de wandelingen die vanuit de Goffert 
worden georganiseerd. Deelnemers lopen 
dan via de Nieuwe Dukenburgseweg naar 
de brug bij ’t Zusje. Door Lankforst en Mal-
vert trekt het lint van wandelaars een spoor 
naar de Hatertsebrug. Vervolgens gaan zij 
aan de andere kant van het Maas-Waalka-
naal terug naar het startpunt. Naast deze 
avondvierdaagse organiseert een groepje 
enthousiaste wijkbewoners al vijf jaar op 
rij de Dukenburgse Avondvierdaagse. Uit 
het mailtje van hierboven: ‘In 2020 zijn we 
begonnen, tijdens de eerste corona-lock-
down. En we zijn het blijven doen, omdat 
het ontzettend gezellig is. Bovendien is een 
eigen avondvierdaagse voor ons veel prak-
tischer dan de avondvierdaagse die in de 
Goffert wordt gehouden. Je komt op prach-
tige plekken in de buurt, die voor sommige 
kinderen onbekend terrein zijn.’ De routes 
zijn tien kilometer lang. Op de eerste dag 
lopen de wandelaars langs het kanaal en 
door Staddijk. Op de tweede avond voert de 
route door het prachtige vennengebied. De 
derde dag wordt er gewandeld door de par-
ken van Lindenholt, de Dukenburgse Ge-
ologenstrook en het Uilenbosje. De vierde 
dag is letterlijk het hoogtepunt, want dan is 
de Wijchense (ski-)berg het doel. Met dank 
aan René Leisink die ons met dit fantasti-
sche initiatief liet kennismaken, feliciteert 
de redactie de Dukenburgse Avondvier-
daagse met het eerste lustrum. Hopelijk 
volgen er nog veel wandelavonden in de 
toekomst.

Tekst: René Leisink en Hette Morriën
Foto: René Leisink

Vierdaagse en Vierdaagsefeesten

of tent naar Nijmegen komen. Als kampeer-
terreinen presenteren zich onder andere De 
Plak in de Ooijpolder en een terrein aan de 
Jufferstraat/Malden. Binnen de grenzen van 
Dukenburg biedt scouting Karel de Stoute 
uitgebreide mogelijkheden voor een ver-
zorgd lucht-, bed-, ontbijt-concept. Meer 
hierover is te vinden op Facebook. Er is ui-
teraard één maar: hier en daar is de accom-
modatie al volgeboekt.
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Vlag(getjes)dagen
Ook al is er de Vlaggetjesdag wanneer 
de nieuwe-haringvloot in mei of juni dat 
verrukkelijke visje aan land brengt, ons 
uitgangspunt hier en nu is de Vierdaag-
se. Die van Nijmegen natuurlijk, want dat 
is de metropool waar ons stadsdeel bij 
hoort. 

Natuurlijk is Nimma géén metropool in de 
betekenis van stad-met-miljoenen-inwo-
ners, als er echter die vier dagen in juli dui-
zenden mensen onze Moederstad bezoe-
ken, wandelaars, stappers en feestvierders, 
dan zijn Keizerstad en omstreken toch mooi 
even het centrum van de wereld. Het Ha-
vana aan de Waal, waar rivierschepen kun-
nen afmeren die onder verschillende vlag 
varen. Wat vooral opvalt tijdens het grootse 
meerdaagse wandelevenement zijn de vele 
groene vlaggen met oranje kruis die langs 
het parcours, maar ook ver daarbuiten vier 
dagen in top gehesen zijn. Hiertegen steekt 
Dukenburg kleurloos af, in totaal telden re-
dactie en wijkbewoners in 2023 om en nabij 
de negenentwintig 4D-vlaggen. Met een 
huizenaantal van iets meer dan tienduizend 
lijkt ons stadsdeel zelfs meer de spreek-
woordelijke vlag op een modderschuit.

Rood-wit-blauw
Andere momenten om ook in Dukenburg te 
vlaggen, zijn de koninklijke verjaardagen, 
een privéfeestje of wanneer een tiener des 
huizes met vlag en wimpel is geslaagd 
voor een opleiding. Bij dit laatste grote mo-
ment in een gezinsleven zie je waarachtig 
dat stadsdeelbewoners wel massaal het 
rood-wit-blauw uit de kamferballen halen. 
De oranje wimpel mag dan niet wapperen, 
hoor. Oranjeboven is enkel en alleen be-
stemd voor Koningsdag en voor de overige 
verjaardagen van de koninklijke familie. 
Maar ook dan tel je in al onze wijken hoog-
uit in totaal dertig of veertig exemplaren 
van de nationale driekleur. Op Máxima’s 
geboortedag (17 mei) kan er met-wimpel-
gevlagd worden, maar dat doet vrijwel nie-
mand. De oorlogsherdenkingsdagen, zoals 
4 en 5 mei, scoren eveneens magertjes

Blauw-wit-rood
Een buitenlands gezin dat een jaar of drie 
geleden Duken-inge-burgerd meedeed op 
27 april hing het dundoek per ongeluk op 
zijn kop. Dáárvan hebben de in 2022 mas-
saal protesterende boeren het afgekeken 
natuurlijk. Maar de vlag van het buiten-
landse gezin dekte de beste lading: feest 
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in het land. In hun straat hing verder geen 
enkel exemplaar van ons nationale vaandel. 
Het patroon van het vierdaagse groen met 
oranje is overigens symmetrisch, die banier 
hang je nooit verkeerd om op. Vastgesteld 
kan worden dat er grote, dikke, een beetje 
donkerder groen met oranje vlaggen zijn, 
naast flinterdunne die niet golvend wap-
peren, maar fladderen. Dit alles kwam aan 
het licht toen meerdere redactiemensen en 
lezers tijdens een voorbije Vierdaagse de 
moeite namen om eens stadsbreed rond 
te neuzen. Voor Dukenburg kwamen er 
bonusversierselen uit de bus. Op de 4D-vrij-
dag kwam Weezenhof op Facebook terecht 
vanwege bij en over het fietspad Van Boet-
bergweg gefotografeerd: een spandoek, 
ereballonnenboog en de bezemwagen. Ook 
werden bijzondere vlaggenmasten geturfd. 
Eentje bevestigd aan een scootmobiel, 
een tweede als cape om de schouders 
gedrapeerd van een stoere loper. Dit was, 
mogelijk onbedoeld, wel een toepasselijke 
knipoog naar het Romeins verleden van 
Noviomagus. Aan de overkant van het 
kanaal vlaggen sommige straten huis aan 
huis. Ook wordt er versierd met vlaggetjes, 
slingers, spandoeken en ballonnen. Schijnt 
de zon of gutst er regen, het oogt vrolijk, 
feestelijk en gastvrij. De Vierdaagse is en 
blijft hopelijk het internationale supergebeu-
ren gelardeerd met bijzondere zomerfees-
ten waarvan duizenden mensen genieten. 
Het evenement kan bestempeld worden als 
een vredesfeest. Laat dit de wereld maar 
weten.

Tekst: Hette Morriën. Foto’s: Arthur de 
Jonge, Wil Rengers en Toine van Bergen

Ergens in de ruim 55 jaar dat Duken-
burg bestaat, ontwierp een bewoner 
een eigen vlag voor ons stadsdeel. 
De kleuren waren wit (ondergrond), 
een blauwe golf (het water) en groene 
strepen of vlakken (bomen, struiken, 
enzovoort), misschien ook een beetje 
geel vanwege de vele eendenkui-
kens? Helaas weet niemand méér 
van die eigen vlag dan dit. Is het een 
uitdaging aan onze lezers te vragen 
vóór 2026 (Dukenburg 60 jaar/60D) 
een nieuw dundoek te bedenken? 
Eerdere jubeljaren was er inderdaad 
promomateriaal, zoals bij de 40e en 
50e verjaardag een logo op petjes, tas-
jes, paraplu’s en een vlag. Die paraplu 
heeft het zeventien jaar volgehouden! 
De jubileumvlag 40D is destijds ge-
streken.
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De gemeente werkt aan een warmtenet voor Dukenburg, in eerste 
instantie voor Zwanenveld en Lankforst-Noord. Dat doen we samen 
met woningcorporaties Talis, Woonwaarts en Portaal, Firan, warm-
televerancier InWarmte en afvalenergiecentrale ARN. Aan de voor-
bereidingen voor het warmtenet wordt al lange tijd gewerkt. Er moet 
nog veel gebeuren, maar de plannen worden steeds concreter. 

Oprichting van het warmtebedrijf 
Om het warmtenet in de toekomst aan te leggen richting Dukenburg 
is een warmtebedrijf nodig. De gemeente en het Gelders Warmte 
Infra Bedrijf (GWIB) zullen daarin gaan samenwerken. Dit zijn al-
lebei publieke organisaties en staan aan het roer om betrouwbare, 
duurzame en betaalbare warmte te kunnen leveren, nu en in de 
toekomst. Door dit in publieke handen te organiseren, houden we 
controle en invloed over belangrijke waarden, zoals de prijs en de 
warmtebron. We werken toe naar de oprichting van het warmte-
bedrijf. 
 
Bijeenkomsten over de rol van inwoners 
Binnen het nog op te richten warmtebedrijf is er ook ruimte voor 
inwoners van Dukenburg. Zij kunnen georganiseerd deelnemen – 
en zo invloed uitoefenen op de bedrijfsvoering. Op dit moment is 
daarvoor tien procent van het warmtebedrijf gereserveerd. Maar hoe 
kan die rol eruitzien? En wat vinden inwoners daarbij belangrijk? 
In april en mei organiseerde de gemeente Nijmegen hiervoor twee 
bijeenkomsten met bewoners die al eerder meedachten over het 
wijkwarmteplan en vertegenwoordigers van bewoners(organisaties), 
zoals bewonersplatforms en huurdersverenigingen. De aanwezigen 
deelden hun zorgen, ideeën en vragen met de gemeente. Bijvoor-
beeld over het proces naar het warmtenet toe, de kosten en de 
duurzaamheid van de warmte. Ook gingen we met elkaar in gesprek 
over hoe de rol eruit kan zien en wat bewoners belangrijk vinden bij 
de oprichting van het warmtebedrijf. 
Zo heeft de gemeente een goed beeld gekregen van de wensen. 
Er is bijvoorbeeld behoefte aan duidelijkheid, medezeggenschap en 
betrokkenheid bij het nemen van besluiten. Daarnaast is toegang 
tot informatie en transparantie over afspraken, zoals de bedrijfsplan-
nen, van belang. Ook is goede informatie en ruimte voor deelname 
(participatie) nodig, onder andere via bijeenkomsten.

Denk mee over uw rol in het toekomstige warmtebedrijf! 
Woont u in Dukenburg? Dan nodigen we u uit om na te denken over 

Update warmtenet - Denk mee over uw rol in het toekomstige warmtebedrijf!

de rol die u wil spelen in het toekomstige warmtebedrijf. Bent u het 
eens met bovenstaande wensen? Of heeft u andere wensen, dan 
horen we dit graag. U kunt dit laten weten door een mail te sturen 
naar Lotte Barrance (omgevingsmanager) via 
duurzaamwonendukenburg@nijmegen.nl. 
Wilt u op de hoogte blijven van bijeenkomsten en het laatste nieuws 
blijven ontvangen? Schrijf u dan in voor onze nieuwsbrief. Deze 
verschijnt zo’n vier keer per jaar. Meld u aan via 
aardgasvrij.nijmegen.nl/zwanenveld of scan de QR-code!

Jij hebt ze vast en zeker ook in jouw omgeving, mensen die 
zich overal voor inzetten en altijd voor iedereen klaar staan. 
Bijvoorbeeld die ene vrijwilliger die zich al twintig jaar inzet voor de 
voetbalclub, de actieve buurvrouw die al jaren opruimdagen in het 
park organiseert of een medewerker die zich al heel lang met hart 
en ziel inzet bij de voedselbank. Mensen die echt iets bijzonders 
hebben gedaan of nog steeds doen, dat een groot effect heeft op 

de samenleving. Lees je deze voorbeelden en denk je: wacht even, 
dit doet mij denken aan … misschien kun je dan een Koninklijke 
onderscheiding voor diegene aanvragen! Voor meer informatie over 
hoe je iemand aan kunt melden en wat de voorwaarden zijn kun je 
kijken op nijmegen.nl/koninklijkeonderscheiding. 

Wie ga jij in het zonnetje zetten? 

Wie verdient er een Koninklijk Lintje?



De voorbereidingen voor het FESTI-
VAL1390 op zondagmiddag 15 sep-
tember in ons stadsdeel zijn in volle 
gang. We starten die middag met een 
klein concert op een opmerkelijke plaats 
in Dukenburg. Er worden verder die 
middag concerten geprogrammeerd 
in ‘onze’ theaterzaal in de Linden-
berg-Aldenhof, het wijkcentrum de Turf 
in Malvert, Wijkcentrum Dukenburg in 
Meijhorst en in de kerkzaal van de Ont-
moetingskerk. Bovendien zijn we bezig 
met de organisatie van een uitgebreid 
randprogramma op verschillende plaat-
sen in Dukenburg. 
Voor het bezoeken van de diverse con-
certen, met telkens zoveel mogelijk op 
elkaar afgestemde aanvangstijdstippen, 
bieden we een passe-partout aan. Het 
publiek kan die middag dus een rondje 
langs de diverse locaties maken. 
Voor de afsluiting van FESTIVAL1390 
zijn we bezig met een spetterend optre-
den ’s avonds in de Lindenberg-Alden-
hof. Het belooft dus een drukke zondag 
met veel cultuur in het stadsdeel te wor-
den. In de volgende Dukenburger zullen 
we het totaalprogramma presenteren. 
Noteer alvast FESTIVAL1390 op 15 
september in uw agenda.
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1390
FES T I VAL

13POD IUM 90

N I J M E G E N  D U K E N B U R G

ELÍSE + SUPPORT ACT JOHN CARRIE

13POD IUM 90WWW.PODIUM1390.NL
I.S.M. VIERDAAGSEFEESTEN NIJMEGEN

RALPH DE JONG

PODIUM1390 PRESENTEERT

RALPH DE JONGH
ELÍSE + SUPPORT ACT JOHN CARRIE

DONDERDAG 18 JULI
17.00 TOT 20.00
GROTE TENT EILAND VEUR-LENT

13POD IUM 90

KAARTEN EN INFO: WWW.PODIUM1390.NL
LOCATIE: DE LINDENBERG - ALDENHOF 1390

Donderdag 18 juli 17:00-20:00

VIERDAAGSE
Ralph de Jongh, Elíse en John Carrie 
traden eerder op bij Podium1390. 
Nu spelen zij in de grote tent op 
eiland Veur-Lent.

Zondag 27 oktober 14:00

ELVI EN XIN
Ze spelen klassieke quatre-
mainswerken en ook bewerkingen 
van bekende stukken zoals bijvoor-
beeld de Canon in D van Pachelbell.

Zondag 25 november 14:00

FADOPELOS2
Viver e Viver is de verrassende 
voorstelling van FADOpelos2, 
waarin zowel vrolijke als gevoelige 
Portugese Fado’s te horen zijn.

1390
FES T I VAL

Zondag 15 september

FESTIVAL1390
Optredens op diverse bijzonder 
locaties in Dukenburg. Het exacte 
programma volgt binnenkort, dus 
houd de website in de gaten.
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Tekst: Harm Jan van der Veen en Hette Morriën

Seizoen 2024-2025 en toekomst
Zoals blijkt uit de agenda zijn we al druk bezig 
met de programmering voor het seizoen 2024-
2025. De eerste drie maanden (september, 
oktober, november) zijn inmiddels ingevuld. 
Ook voor december en januari zijn er al con-
tacten. Daarover later meer. 
We hebben de afgelopen periode de diverse 
concerten kunnen organiseren door goede 
ondersteuning vanuit de Lindenberg en de 
gemeente. Daarnaast hebben we hier en daar 
wat incidentele financiële ondersteuning mo-
gen ontvangen. Op die manier is het allemaal 
gelukt.
Zo langzamerhand willen we proberen meer 
richting een stabiele organisatie te komen. We 
gaan deze zomer dan ook onze organisatie 
omzetten naar een stichting. Mede daardoor 
openen we de weg voor het aanvragen van 
meerjarige financiële ondersteuning. Dat geeft 
ons de mogelijkheid om met meer rust en 
langer tevoren afspraken voor optredens te 
maken. Kortom, we willen de successen van 
de afgelopen periode in een meer stabiele 
organisatie voortzetten.

Op donderdag 18 juli hebben we tijdens de 
Vierdaagsefeesten in een grote tent op het 
Stadseiland Veur-Lent twee concerten mogen 
programmeren. Om 17.45 uur treedt de Nij-
meegse singer-songwriter Elise Bos tezamen 
met de Ierse folkartiest John Carrie op. Om 
19.00 uur is het podium dan voor het inmid-
dels ook in Dukenburg bekende Nederlands 
bluesfenomeen Ralph. Live is het altijd weer 
een verrassing wat je krijgt, maar dat het van 
de bovenste plank is en met liefde gemaakt 
staat bij voorbaat vast. We gaan er daar zeker 
de aandacht op vestigen dat dit de eerste keer 
is dat er vanuit het Nijmeegse stadsdeel een 
deel van het programma van de Vierdaag-
sefeesten wordt ingevuld.

Ralph en Elise op de donderdag 
tijdens de Vierdaagsefeesten
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WOLVENJACHT OP DE TEERSDIJKOMMETJESNACHT

Dukenburg in stukjes

Nog niet zo lang geleden werden we in 
Dukenburg opgeschrikt door het verhaal 
dat er in Aldenhof een wolf zou rondlo-
pen. In tegenstelling tot de wolf die in fe-
bruari 2022 in Heumen was gesignaleerd, 
en eventjes in Dukenburg, waarna hij 
van de radar verdween, bleek het Alden-
hofse exemplaar al snel loos alarm. Het 
was een wolfshond die een wijkbewoner 
een tijdje kwijt was.

Minder bekend is dat er in Nijmegen en om-
geving eeuwen geleden regelmatig wolven 
voorkwamen en dat er zelfs fanatiek op ge-
jaagd werd. Onlangs kocht ik bij Ries Ruimt 
in Winkelcentrum Dukenburg een herdruk 
van Penschetsen uit Nijmegen’s verleden 
van de voormalige stadsarchivaris Herman 
van Schevichaven. Het origineel van een 
reeks artikelen van zijn hand verscheen in 
1898. De herdruk die ik wist te bemachti-
gen is van 1966 en uitgegeven door Gysbers 
& van Loon uit Arnhem.

In 1827 werd Herman geboren, in 1897 ( op 
70-jarige leeftijd!) werd Van Schevichaven 
tot stadsarchivaris van Nijmegen benoemd. 
In 1918, een dag voor zijn 91-jarige verjaar-
dag, overleed de man naar wie de straat in 

het centrum langs het oude postkantoor is 
genoemd, onverwachts.

Een van zijn penschetsen is getiteld Wolven 
bij Nijmegen. In het artikel maakt hij niet 
alleen melding van de jacht op wolven in 
de regio (onder andere Groesbeek), maar 
ook in wat tegenwoordig deel uitmaakt van 
onze stad. Zo omschrijft hij hoe in wolfs-
kuilen schapen of geiten werden neergela-
ten waar de wolf op af kwam. De kuilen 
waren zo ingericht dat een wolf die zich aan 
zo’n prooi tegoed deed er niet meer uit kon 
en werd afgeschoten. De Wolfskuilseweg 
herinnert ons hier nog aan.

Voor het vangen en doden van een wolf 
werd grof geld uitbetaald aan jagers. Dat 
gebeurde niet alleen in Hees/Wolfskuil (on-
der andere in 1396 en 1535), maar er wordt 
ook melding gemaakt van de jacht op wol-
ven in Neerbosch en Hatert en op de Teers-
dijk in Dukenburg, onder andere in 1567. 
Nota bene vlakbij de plek waar ik het boek 
van Van Schevichaven op de kop wist te tik-
ken.

Tekst: Toine van Bergen
Film still: Tim Hogenbosch

Deze wolf liep in december 2022 over de dijk bij nieuwbouwwijk De Stelt in Nijmegen-Noord

Zaterdagavond 5 oktober 2024 vindt 
de jaarlijkse Nacht van de Ommetjes 
weer plaats. 

In elf Nijmeegse wijken maken mensen 
in de avonduren samen een wandeling in 
hun buurt en worden onderweg getrak-
teerd op prachtige verhalen, kunst, cul-
tuur, historie en leuke optredens.

Optreden tijdens een ommetje
Heb je een talent? Ben je muzikaal? Wil 
je een gedicht voordragen of een verhaal 
vertellen over jouw wijk? Of heb je een 
band en wil je meer mensen bereiken? 
Meld je aan.

Hoe meld ik me aan?
Stuur een mail met alle info over wat jij 
graag zou willen doen, en welke wijk 
je voorkeur heeft, naar info@denacht-
vandeommetjes.nl. Wij leggen dit voor 
aan alle organisatoren van de ommetjes 
en vragen wie belangstelling heeft in 
jouw optreden. Zodra er een match is 
ontstaan, koppelen we jullie aan elkaar 
voor het maken van verdere afspraken. 
Let op: het optreden moet plaats kunnen 
vinden op de eerste zaterdag van oktober 
tussen 20.00 en 22.00 uur en is mogelijk 
in de buitenlucht.

Kijk voor meer info op www.denacht-
vandeommetjes.nl en meld je aan via 
info@denachtvandeommetjes.nl.

Tekst: Bert Lagerweij 
Foto: Jacqueline van den Boom
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WIJCHEN

Van Rosenburgweg - Google Maps https://www.google.com/maps/place/Van+Rosenburgweg/@51.81960...

1 van 2 14-6-2024 17:52
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GELUIDSWAL BIJ BASKETBALVELD

Het basketbalveld aan de Van Schuylen-
burgweg heeft een geluidswal gekregen. 
Het is de bedoeling dat de geluidsoverlast 
hierdoor aanmerkelijk vermindert.

Jarenlang lag er aan de Van Schuylenburg-
weg een bijna niet gebruikt speelveldje met 
één basket. Zonder dat bewoners hierbij be-
trokken waren, besloot de gemeente in sa-
menwerking met onder meer Bindkracht10 
het veldje om te bouwen tot een officieel 
basketbalveld. Tien dagen voor de opening 
werden veel omwonenden pas op de hoogte 
gebracht. 
De opening was op zondag 2 juli 2023 en 
gebeurde door wethouder Jean-Paul Broe-
ren. Wat hij en zijn ambtenaren niet door-
hadden was dat het nieuwe basketbalveld 
niet over de vereiste omgevingsvergunning 
beschikte. De gemeente dacht dat die er 
was, maar het betrof het basketbalveld aan 
de andere kant van Zwanenveld, in de 46e 
straat.
Het spelen op het nieuwe veld zorgde voor 
overlast bij een aantal naburige woningen. 
Het was niet zozeer de muziek, die af en toe 
gedraaid werd, of de stemmen van spelers 
en omstanders. Het was vooral het stuiteren 
van de bal. Dit geluid werd versterkt door 
het water in de nabij gelegen vijver. Enkele 
omwonenden dienden een bezwaarschrift 
in.

Inmiddels erkende de gemeente de fout. Op 
11 juli vroeg ze alsnog een omgevingsver-
gunning aan bij de Omgevingsdienst Regio 
Nijmegen, die vervolgens werd verstrekt op 
28 juli. Het bezwaar van de omwonenden 
werd kort daarna afgewezen.

Geluidsoverlast verminderen
De betreffende bewoners besloten niet in 
beroep te gaan. Het zou een lange proce-
dure worden, terwijl al die tijd de overlast 
zou blijven. In plaats daarvan verzochten 
ze de gemeente ervoor te zorgen dat de ge-
luidsoverlast verminderd zou worden. De 
gemeente, vooral wethouder Broeren, had 
hier wel oren naar. Er volgden diverse ge-
sprekken. Uiteindelijk stelde de gemeente 
drie alternatieven voor waaruit de bewoners 
er een konden kiezen. Zij kozen voor een 
geluidswal van anderhalve meter hoog. Die 
is begin juni aangelegd. In het najaar komt 
hier nog beplanting op. 
Er mag niet bij het veld op de fietspaden 
geparkeerd worden. Voor aanvoer van spul-
len gaat de gemeente kijken of er mogelijk-
heden in de directe omgeving zijn. De ge-
meente heeft toegezegd om met bewoners 
in gesprek te blijven om de eventuele over-
last te minimaliseren. 

Tekst: René van Berlo 
Foto: Gon van der Werff

AZC nabij de Teers-
dijk opent in 2025
De gemeente Wijchen heeft bekend-
gemaakt dat het asielzoekerscentrum 
(AZC) nabij de Teersdijk volgend 
jaar geopend zal worden. Binnenkort 
wordt een opdracht voor de bouw ge-
geven.

Het plan is dat het maximaal tien jaar 
in gebruik zal blijven. Er zal ieder jaar 
gesproken worden met omwonenden om 
te bezien of er verbeteringen nodig zijn 
op het gebied van leefbaarheid en veilig-
heid. Er worden ook afspraken gemaakt 
over de inzet van straatcoaches en boa’s.

Het bouwterrein ligt op een strook grond 
tussen het huidige café Teersdijk en de 
snelweg A73, pal naast de spoorlijn tus-
sen Dukenburg en Wijchen en de Graaf-
seweg/Van Rosenburgweg. Een verre 
van ideale locatie. Er kunnen maximaal 
300 vluchtelingen gehuisvest worden 
terwijl de gemeente Wijchen er volgens 
de laatste berichten minimaal 357 moet 
opvangen. Er wordt daarom ook gewerkt 
aan een tijdelijke opvangplek in Druten. 
Daarnaast is er voor de vluchtelingen 
geluidsoverlast te verwachten door het 
spoor- en wegverkeer dat vlakbij pas-
seert.

Tekst: Toine van Bergen
Plattegrond: Google Maps

x
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‘SWIM TO FIGHT CANCER’ OP 1 SEPTEMBER IN SPIEGELWAAL

ZWEMBAD DUKENBURG IS WEER SPORTFONDSENBAD DUKENBURG

Na de opening van het zwembad in 
Dukenburg in 1979 was het bij de gemeente 
Nijmegen in beheer. Nadat in 1993 de 
exploitatie van het bad overgedragen 
werd aan Sportfondsen Nijmegen vond de 
gemeente in 2015 dat het beheer goedkoper 
moest. Met vrijwilligers dacht men dit wel 
te kunnen doen, maar na een kleine acht jaar 
bleek dat dit niet het geval was. 

Sportfondsen Nijmegen heeft op 1 juni 
2024 de exploitatie weer overgenomen. Het 
is een organisatie die met professionals voor 
de bezoeker, jong en oud, weer gaat zorgen 
voor goede kwaliteit. Dit geldt voor de 
zwemlessen maar ook voor alle doelgroep-
activiteiten.

Tekst en foto: Wil Rengers
Entree zwembad en wijkcentrum

Iedereen kent wel iemand die getroffen 
is door kanker - met of zonder goede 
afloop. Zwemmen met het doel dat kan-
ker in de toekomst geen dodelijke ziekte 
meer hoeft te zijn. Dat staat centraal tij-
dens de zesde editie van Swim to Fight 
Cancer in de Nijmeegse Spiegelwaal. 

Op zondag 1 september springen honder-
den deelnemers in het diepe. Iedereen die 
ziek is of was, en zij die respect willen to-
nen aan een geliefde die is getroffen door 
kanker, kan meedoen. Een dag met een lach 
en een traan, voor jong en oud. Tot 1 juli 
gelden earlybird prijzen van 10 euro tot 18 
jaar en 25 euro vanaf 18 jaar. 
Swim to Fight Cancer is een uniek zweme-
venement dat in het leven is geroepen om 
bewustzijn te creëren over de impact van 
kanker en fondsen te werven voor onder-
zoek en ondersteuning van patiënten. Dit 
evenement verenigt mensen van alle leeftij-
den en achtergronden in het water, met als 
doel een krachtige boodschap van hoop en 
veerkracht uit te dragen.

Joost Reijns, directeur bij stichting: ‘Swim 
to Fight Cancer is een prachtig initiatief 
waarbij via een sportief fondsenwervend 
evenement impact wordt gemaakt op de 
bewustwording rondom kanker. Wij, als 
Stichting Fight cancer, juichen vooral toe 

dat deze bewustwording al in een vroeg sta-
dium plaatsvindt, specifiek bij de jeugd en 
jongvolwassenen. Het omzetten van bewust-
wording in actie is essentieel, en deze acties 
kunnen op diverse manieren leiden tot meer 
preventie en meer onderzoek naar kanker. 
Door samen de onmacht om te zetten in kracht 
bouwen we aan een hoopvolle toekomst in de 
strijd tegen deze ziekte.’’
Veel vriendengroepen, maar ook gezinnen, 
klasgenoten, studenten en collega’s nemen 
deel aan het jaarlijks terugkerende evenement. 
Alle deelnemers, zowel individueel als team, 
krijgen een eigen actiepagina. Deze pagina 
kan persoonlijk worden ingericht met een ei-

gen verhaal en donatielink. Hiermee haal je 
als deelnemer zelf geld op voor onderzoek. 
Het mooie van de Swim is dat je geen goede 
zwemmer hoeft te zijn om mee te kunnen 
doen. Een schoolslag én zwemdiploma vol-
staan al om de 500, 1500 of 3000 meter te 
trotseren. De organisatie helpt de deelne-
mers ook met gratis (open water) zwemtrai-
ningen voor het verbeteren van de techniek 
en van de conditie. 
Zwem jij ook mee? Aanmelden kan via: 
www.swimtofightcancer.nl/nijmegen. 

Tekst: Astrid van Est, Swim to Fight Cancer
Foto: Swim to Fight Cancer Nijmegen
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DIGITALE BORDEN BUSSTATION DUKENBURG BUITEN WERKING

STEUNGEZINNEN GEZOCHT

Al wekenlang moeten wachtende reizi-
gers op busstation Dukenburg maar ra-
den hoe laat en op welk perron hun bus 
komt voorrijden. En of er vertraging is 
of niet. 

Oorzaak is een ruzie tussen de provincies 
Flevoland, Gelderland en Overijssel en pro-
ducent Surtronic. De displays die nu boven 
de perrons hangen geven geen vertrekinfor-
matie meer omdat ze allang vervangen had-
den moeten zijn.

Het probleem speelt niet alleen op station 
Dukenburg, maar ook op de busstations in 
onder andere Arnhem, Apeldoorn, Nijme-
gen-Centraal en Plein 1944. Bij Nijmegen-
Centraal zijn de digitale borden trouwens 
al ruim een jaar helemaal verwijderd nadat 
een te hoge vrachtwagen twee jaar geleden 
op een busperron was beland, waardoor de 
hele installatie dreigde in te storten. In te-
genstelling tot station Dukenburg staat daar 
nog wel een digitaal informatiebord bij de 
wachtruimte. Maar de situatie is ook daar 
erg onoverzichtelijk. Bussen staan er vaak 
achter elkaar opgesteld op hetzelfde busper-
ron, waardoor reizigers regelmatig hun bus 
mislopen.

De provincies zeggen dat Surtronic te laat is 
met de aflevering van vernieuwde borden, 
maar de leverancier beweert juist dat de drie 
provincies na de dag van de toekenning van 
de aanbesteding een conflict zijn begonnen. 
Ze zouden Surtronic diverse malen hebben 
opgedragen om de werkzaamheden weer stil 
te leggen. 
De provincies willen alsnog onder het contract 
uit en bij een andere leverancier borden bestel-
len. Surtronic wil dat Gelderland, Overijssel 
en Flevoland de gemaakte kosten vergoeden 
of alsnog de geproduceerde displays afnemen. 

Deze staan nu volgens het bedrijf bedrijfs-
klaar opgeslagen in een loods.

Over het meningsverschil loopt nu een 
rechtszaak. Het kan daardoor nog wel tot 
eind 2025 duren voordat er weer digitale 
borden in gebruik zijn op de door dit con-
flict getroffen busstations. De Gelderse 
fractie van de Partij voor de Dieren stelde 
inmiddels over deze kwestie vragen aan het 
provinciebestuur.

Tekst en foto: Toine van Bergen

Kennen jullie Buurtgezinnen al? Buurt-
gezinnen is gebaseerd op een oude ge-
dachte: opvoeden doen we samen. Gezin-
nen die steun kunnen gebruiken worden 
gekoppeld aan een warm en stabiel gezin 
in de buurt. Een steungezin. 

Zo krijgen kinderen wat extra liefde en aan-
dacht en worden ouders even ontlast. De 
hulp is alledaags en vriendschappelijk. Het 
kan gaan om een wekelijkse speelafspraak, 
een weekend logeren of samen iets leuks 
ondernemen. Dat is iedere keer maatwerk. 
Als steungezin bied je voor een langere 
periode steun aan een ander gezin. Tijdens 
de kennismaking met de coördinator van 
Buurtgezinnen bespreek je samen welke 
ondersteuning je wil bieden, welke kin-
deren in jullie gezin passen (leeftijd, j/m) 
en hoeveel tijd je ervoor beschikbaar hebt. 
Veel steungezinnen ervaren steungezin zijn 
als een verrijking van hun leven. ‘Het is 

heel fijn om een kind (en zijn ouders) te kun-
nen helpen en daarnaast is het ook gewoon 
hartstikke gezellig!’
De behoefte aan steun is momenteel groot. 
Ook in Nijmegen-Centrum en omliggende 
wijken. Zo zou een jongen van 11 jaar graag 
een vriendje willen waarmee hij kan afspre-
ken. Hij mist dit bij hem in de buurt. Hij houdt 
van kletsen, basketbal, muziek en minecraft. 
Een 15-jarige meid wil graag regelmatig met 
iemand op pad gaan. Zodat zij extra contacten 
heeft en haar ouders wat meer rustmomenten. 
Ze is sportief, houdt van aerial yoga en dans 

en filosofeert en praat graag! En een voet-
ballend kereltje van 5 jaar wil wel eens in 
de maand komen logeren. Als hij eenmaal 
gewend is bij jullie natuurlijk! Hiernaast 
zijn we met meerdere gezinnen aan het ken-
nismaken. 
Schroom bij interesse dus niet om contact 
op te nemen. Spreekt een van deze vragen 
of Buurtgezinnen in het algemeen jullie 
aan? Dan horen we het graag! Aanmelden 
als steungezin kan via www.buurtgezinnen.
nl. Ook kun je contact opnemen met de co-
ordinator, Jiske (06 49 96 02 45 / jiske@
buurtgezinnen.nl).

En natuurlijk ontzettend bedankt aan alle 
steungezinnen die al korte of langere tijd 
een gezin uit de buurt steunen! We hebben 
recent de honderdste koppeling in Nijme-
gen mogen maken en vieren.

Tekst: Loes van Maanen-Veltman



KINDERZOMER IN DE KERK

De medewerkers van de 
Dukenburger wensen u een 
prettige en sportieve zomer

VERENIGING WORDT STICHTING
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Huurders Belangen Vereniging de Klink wil van een vereni-
ging veranderen in een stichting.

Op de website geeft men de argumenten die tot beëindiging van 
de vereniging en de realisatie van een stichting hebben geleid.
Hier schrijft men: ‘De HBV De Klink functioneert niet als een 
‘normale’ vereniging, de leden kennen elkaar niet of nauwe-
lijks en zijn weinig bij de vereniging betrokken. Ook gedragen 
de leden zich veelal als consumenten die de vereniging als hun 
belangenbehartiger beschouwen. Het bestuur behartigt al jaren 
de belangen van alle huurders van Portaal en niet slechts de be-
langen van de leden van HBV De Klink. De leden zijn niet of 
nauwelijks bereid een bijdrage voor de vereniging te leveren.’
Met ongeveer 12.500 huurders van woningcorporatie Portaal in 
Nijmegen heeft de HBV De Klink slechts 8 procent leden. De 
stichting gaat zich daardoor richten op het algemeen beleid. De 
individuele belangen worden samen met een andere organisatie 
behartigd. Er zal geen contributie meer gevraagd worden. Een 
‘huurdersadviesraad’ zal het bestuur van de stichting regelma-
tig bevragen en adviseren. Met een stichting wil HBV de Klink 
de bekendheid bij de huurders vergroten. Op dit moment is de 
belangenvereniging slechts bij weinig huurders bekend. De uit-
gangspunten van de stichting blijven grotendeels hetzelfde als 
die van de vereniging. Daarnaast is de stichting verplicht regel-
matig haar achterban te informeren en de huurders regelmatig te 
raadplegen over belangrijke onderwerpen. Op woensdagmiddag 
12 juni werd dit alles voorgelegd op de algemene ledenvergade-
ring in wijkcentrum de Biezantijn in de Waterstraat.

Bewoners van de nul-op-de-meterhuizen in Meijhorst hebben sa-
men met huurdersvereniging de Klink een bewonerscommissie 
opgericht. Dit gebeurde op woensdagavond 12 juni op de bijeen-
komst in de school de Meiboom waar ongeveer vijftig bewoners 
en de huurdersvereniging in gesprek gingen met een vertegen-
woordiging van woningcorporatie Portaal. Verder is afgesproken 
dat vanaf 8 juli, blok voor blok, klachten zoals dakgootlekkages, 
problemen met de deurbel en brievenbussen enzovoorts opgelost 
gaan worden.
Om duidelijk te krijgen hoe onder anderen de brandveiligheid is 
zullen onafhankelijke onderzoekbureaus ingeschakeld worden.
Uitgebreid verslag, wat er voor uitkomsten zijn en wat er op 
korte termijn gaat gebeuren volgt in een volgende Dukenburger.

Tekst en foto: Peter Saras

Nul-op-de-meterhuizen



de Dukenburger - zomer 2024

KOM BUURTEN IN DE ONTMOETINGSKERK BESTUUR OMSLAG
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Tekst: Joska van der Meer
Foto’s: collectie Ontmoetingskerk

Op wereldreis in Dukenburg
Woensdagmiddag 14.00 tot 16.00 uur op 
10, 17, 24 en 31 juli, 7 en 14 augustus
Ontmoetingstuin Meijhorst 70-33
Laat je verrassen!
Iedere week thee, koffie en lekkernijen en 
verhalen uit een ander land
Op woensdagmiddag in de schoolvakantie 
kunt u koffie en thee komen drinken in de 
Ontmoetingstuin. We komen iedere week 
in een ander land zonder te reizen: Polen, 
Irak, Iran, Suriname, Kameroen, Somalië, 
Syrië en Nederland. Natuurlijk krijgen we 
ook iets lekkers bij de koffie en thee. Niet 
een gewoon koekje maar iets dat specifiek 
is uit het desbetreffende land. Ook vertellen 
mensen uit het betreffende land over cultuur 
en gebruiken.
Nieuw dit jaar is het kinderprogramma 
Dus terwijl u heerlijk van de thee en koffie 
geniet, worden de kinderen beziggehouden 
met verschillende creatieve workshops.
U bent allen van harte uitgenodigd om met 
ons op wereldreis te gaan. Aanmelden is 
niet nodig. Wel vragen wij een vrijwillige 
bijdrage voor de koffie en thee. 
Komt u uit één van de genoemde landen en 
wilt u ook een bijdrage leveren door wat 
lekkers mee te nemen? Onkosten voor in-
grediënten worden vergoed. Laat het weten 
via secretariaat@ontmoetingskerk.net.
Het definitieve reisplan staat straks op onze 
website: www.ontmoetingskerk.net.
We hopen dat we heerlijk met het zonnetje 
op reis kunnen en de verschillende landen 
en elkaar leren kennen. 

Speciaal verzoek: 
breng goede kinderschoenen
Voor diverse kinderactiviteiten tijdens de 
zomervakantie is het om veiligheidsrede-
nen vereist dat kinderen dichte schoenen 
dragen. Niet alle Dukenburgse kinderen 
hebben zulke schoenen. We willen daarom 
voor hen een zomerinzameling doen. Kin-
deren zonder geschikte schoenen kunnen 
deze bij de activiteiten aandoen en daarna 
mee naar huis nemen. Goede dichte (veter-)
schoenen kunnen ingeleverd worden op: 
Inzameldag Klaasmarkt: 29 juni tussen 
11.00 en 13.00 uur bij de Ontmoetingskerk
Kom hier nog voor de zomervakantie ook 
uw goede goederen (zoals bijvoorbeeld 
huishoudelijke artikelen, speelgoed, kle-
ding, boeken, cd’s, elektrische apparaten, 
geen grote meubels) inleveren. 
Save the date: 
zaterdag 12 oktober Klaasmarkt 
Kinderschoenen die over zijn van de zo-
merinzameling worden op de Klaasmarkt 
verkocht.

De aanloop
Behoefte aan een praatje in de vakantie-
tijd? ‘Nu alles stil ligt en veel bekenden 
weg zijn is het zo stil…’ 
Kom op vrijdagmorgen naar de Aanloop 
tussen 10.00 en 11.30 voor koffie en gezel-
ligheid. Ontmoetingskerk Meijhorst 70-33.

Kom de hele zomer genieten van bloemen, 
zon en schaduw met op woensdagmiddag 
zomerterras

Met groot enthousiasme zijn bij huur-
dersvereniging Omslag van Talis twee 
nieuwe bestuursleden toegetreden. 
Hun energie, ervaring en nieuwe idee-
en zullen ongetwijfeld een positieve 
impact hebben op deze vereniging. De 
nieuwe bestuursleden zijn:

Denny Leewes – bestuurslid
Denny komt uit Nijmegen en is actief 
geweest bij huurdersvereniging Accio. 
Hij heeft aan de wieg gestaan van HV 
Omslag maar is destijds verhuisd. Den-
ny is documentalist in het archief- en 
documentenbeheer. Ook is Denny web-
master en secretaris bij Bewonersplat-
form Aldenhof.

Riek Janssen - bestuurslid
Riek komt uit Wijchen en is daar bij 
de oprichting van de huurdersvereni-
ging actief geweest en door Talis on-
dersteund. Daarna is Riek vijf jaar bij 
huurdersvereniging Accio actief ge-
weest. Totaal dus al 10½ jaar ervaring 
in het huurderswerk. Ook is Riek vrij-
williger en trainer bij Atletiekvereniging 
Wijchen, maar het huurderswerk heeft 
haar interesse.

Huurdersvereniging Omslag
Huurdersvereniging Omslag is belan-
genbehartiger voor de huurder van wo-
ningbouwcorporatie Talis. Huurders 
kunnen gratis lid worden van deze ver-
eniging, een berichtje naar info@hvom-
slag.com is voldoende. Voor vragen/op-
merkingen kunnen huurders terecht bij 
Huurdersvereniging Omslag, telefoon-
nummer: 06 83 87 43 53, internet: www.
hvomslag.com.

Tekst: Ben Janssen
Foto: Huurdersvereniging Omslag
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TOLHUISTUINTJE

40

Amina en Ton Roelofs hebben een super
leuk tuintje in Tolhuis waar ze veel aan-
dacht en tijd in steken.

Tekst en foto’s: 
Amina, Ton en Vera Roelofs

BIJEENKOMST WONINGEN MEIJHORST

In de herfst 2023 is woningcorporatie 
Talis een proef gestart met digitaal be-
reiken van bewoners. Huurders van de 
laagbouw in Meijhorst, de eengezinswo-
ningen, kregen via mail een vragenlijst 
van een extern bureau toegestuurd.

Het contact liep geheel via mail. Er werden 
dus geen brieven verstuurd. Ook niet om te 
melden dat er een vragenlijst zou komen via 
een extern bureau en dus niet afkomstig van 
een mailadres van woningcorporatie Talis. 
Gezien de grote hoeveelheden spam van te-
genwoordig en ook gevaarlijke phishing*-
berichten is het allemaal even wennen of 
moeten we zeggen leren, ook voor de grote 
organisaties.

Huurders bereikt
Het laagbouwgebied heeft nog 149 wonin-
gen die verhuurd worden. De rest is inmid-
dels verkocht. Van deze 149 zijn er 98 huur-
ders bereikt via mail en hiervan heeft weer 
40 procent gereageerd, zo liet men op een 
bewonersavond weten. Op de avond zelf 
waren uiteindelijk veertien bewoners aan-
wezig. Veelal mensen die er al lang wonen, 
vaak tientallen jaren.
De dingen die besproken werden konden zo 
gekopieerd worden uit vroegere verslagen 
van het Bewonersplatform Meijhorst. ‘On-
verzorgde achterpaden en tuinen, dumpen 
van afval/grofvuil en een onveiligheidsge-
voel.’

Meldingsmoe
Duidelijk werd ook dat de terugtrekkende 
overheid, minder wijkagenten, minder toe-
zichthouders niet aan een verbetering mee-
werkt. Hetzelfde geldt eigenlijk ook voor 
de woningcorporaties die gedwongen door 
Haagse maatregelen minder wijkbeheerders 
kunnen inzetten. Daarbij komen alle partij-
en vaak pas in actie als er (voldoende) mel-
dingen binnen zijn gekomen. Ook in deze 
kleine groep mensen was al snel te merken 
dat bewoners meldingsmoe zijn. ‘Je meldt 
iets en dan gebeurt er niets’, is inmiddels 
een standaard regeltje bij alle bewonersbij-
eenkomsten. Helaas is welkom thuis van Ta-
lis hiervan ook niet helemaal gevrijwaard. 
Dit was al een van de gesprekpunten bij de 
vergadering van huurdersvereniging HV 
Omslag op 19 december 2023 in Meijhorst. 
Bij gemeente Nijmegen is hier vooruitgang 
te constateren.
Een vervolgbijeenkomst was voor 18 juni 
gepland met toezichthouder en gemeente-
lijk wijkregisseur. Een verslag hierover in 
de volgende Dukenburger. 
Bij deze bijeenkomst zijn ook vertegen-
woordigers van de huurdersbelangenver-
enigingen uitgenodigd. Die waren tot nu toe 
nog niet meegenomen in het proces. 

* Bij phishing proberen criminelen u door 
e-mails naar een valse website te lokken.

Tekst en foto: Peter Saras
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SPORTZOMER

Nederland aan kop, met hoogopgeleide jongeren voorop 

Nijmeegse wil medestudenten inspireren om meer te wandelen voor een betere gezondheid
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EUROPESE ZITKAMPIOENEN

Het boekwerkje ligt voor het meene-
men bij onder andere Albert Heijn 
Meijhorst: editie 2024 van Nimma 
Sportzomer, een initiatief van de ge-
meente Nijmegen. Gesponsord door 
zeker zestien €uroschieters. Op vijf 
locaties van de stad vinden tot en met 
31 juli gratis sportieve evenementen 
plaats. 

Een zijsprongetje: de locaties worden per 
ongeluk een paar keer locate genoemd 
en evenementen is bewust als woord af-
gekort tot event. De laatste aanduiding is 
Engels, de eerste absoluut niet. Taalpu-
risten krijgen hiervan de rambam: onze 
nationale taal kent zoveel mooie duide-
lijke woorden, waarom dan steeds dat 
Dunglish, awesome hoor. Hoe dan ook 
is hét EVENEMENT voor Dukenburg 
gepland op donderdag 24 juli, van 09.00 
tot 17.00 uur. LOCATIE 3x3 basketbal(-
Zwanen)veld, Van Schuylenburgweg 
18. Er is rekening gehouden met alle 
leeftijden. Van 9.30 tot 10.30 is ruimte 
voor volwassenen en senioren, mits die 
pensionad@s vroege vogels zijn. Kinde-
ren in de leeftijd 8 tot en met 12 jaar zijn 
welkom van 11.30 tot 13.30 uur , terwijl 
de tienerjeugd (10 tot en met 15 jaar) de 
hekkensluiter is. Het dagprogramma is 
gevarieerd. Het boekje maakt melding 
van (even overschakelen op de taal van 
het Gemenebest) workshops, clinics, 
streetsports, freerunning, freestyle & 
walking basketball. De sportdag eindigt 
met een basketbaltoernooi. Meer info via 
nijmegen.nl/nimmasportzomer.

Tekst: Hette Morriën. Foto: Peter Saras

Veel studenten brengen erg veel tijd zit-
tend door. Ze volgen lessen, leren voor 
tentamens en maken projecten waarbij 
ze vaak de hele dag zitten. Een commu-
nicatiestudente vindt dat dit anders moet 
en is het initiatief ff kowa gestart, wat 
staat voor ‘even een korte wandeling’.

Met dit initiatief wil de studente haar mede-
studenten aanmoedigen om meer te wande-
len voor een betere gezondheid. Onderzoek 
toont aan dat langdurig zitten geassocieerd 
wordt met diverse gezondheidsproblemen, 
zowel fysiek als mentaal. Ff kowa streeft 
ernaar om deze trend te doorbreken door 
studenten te inspireren om dagelijks een 
korte wandeling te maken. Dit doet ze door 
informatieve berichten op sociale media te 
plaatsen. 

Met de lancering van ff kowa wil de studen-
te anderen bewust maken van de voordelen 
van regelmatig wandelen voor hun gezond-
heid en welzijn. Korte wandelingen kunnen 
helpen om de fysieke activiteit te verhogen, 
de concentratie te verbeteren, stress te ver-
minderen en de algehele stemming te ver-
beteren. Door deze gezonde gewoonte in 
hun dagelijkse routine op te nemen, kunnen 
studenten niet alleen hun lichamelijke ge-
zondheid verbeteren, maar ook hun presta-

ties op school en algemeen welzijn bevor-
deren. Ff kowa plaatst informele en toegan-
kelijke content op sociale mediakanalen die 
de studenten echt aanspreekt. De berichten 
bestaan uit tips, feitjes, interviews met pro-
fessionals en inspiratie, waarbij mooie wan-
delgebieden in Nijmegen worden gedeeld.
 
Kleine stapjes
Het initiatief ff kowa moedigt studenten aan 
om kleine stappen te zetten naar een gezon-
dere levensstijl door regelmatig korte wan-
delingen te maken. Of het nu gaat om een 
wandeling tussen colleges door, een pauze 
tijdens het studeren of gewoon een moment 
om een frisse neus te halen, elke wandeling 
telt mee.

Wie is ff kowa?
Ff kowa is een initiatief van Beyza Özden, 
een vierdejaars communicatiestudente aan 
de Hogeschool van Arnhem en Nijmegen. 
Uit eigen ervaring merkte ze dat haar me-
destudenten niet vaak gingen wandelen. Dit 
bleek ook uit onderzoek zo te zijn. Zij vindt 
dagelijks wandelen erg belangrijk en hoopt 
met haar initiatief andere studenten te inspi-
reren om hun gezondheid voorop te zetten.

Tekst: Beyza Özden. Foto: George Pak
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BEWONERS WEEZENHOF PRATEN OVER MOBILITEIT EN ENERGIE
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De laatste vergadering van het Bewo-
nersplatform Weezenhof voor de zomer 
werd drukker bezocht dan gewoonlijk. 
Het is goed mogelijk dat de aankondi-
ging dat in deze vergadering aandacht 
zou worden besteed aan de mobiliteits-
transitie daarvoor verantwoordelijk was. 

Om dat onderwerp onder de aandacht te 
brengen waren Teun van Gelder en Jasper 
Meekes, beleidsadviseurs ruimtelijke ont-
wikkeling bij de gemeente Nijmegen, naar 
de dependance van de Prins Clausschool 
gekomen. Zij vertelden dat de gemeente 
onlangs heeft ingestemd met de mobili-
teitstransitie. Omdat het aantal inwoners 
en woningen in de stad blijft groeien, komt 
de bestaande infrastructuur onder druk te 
staan. Daarnaast komt de openbare ruimte 
in de knel omdat er niet alleen gebouwd, 
maar ook vergroend en verduurzaamd moet 
worden.

Ander mobiliteitsgedrag
Om de stad leefbaar en bereikbaar te hou-
den, zit er niets anders op dan dat het mobi-
liteitsgedrag van de inwoners verandert. De 
gemeente streeft ernaar dat binnen de ko-
mende tien jaar de mobiele activiteit (wan-
delen, fietsen) van de inwoners 20 procent 
toeneemt; dat er, met uitzondering van de 
S100, 10 procent minder autoritten zijn; en 
dat er, rekening houdend met de toename 
van het aantal inwoners, gemiddeld 20 pro-
cent minder autobezit zal zijn. Deze doelen 
zullen niet bereikt kunnen worden zonder 
medewerking van de inwoners. Daarom 
werkt de gemeente aan een zogenaamde 
participatiestrategie. Dat houdt in dat er 
meer transferia aan de rand van de stad zul-
len komen en dat het parkeerbeleid strikter 
zal worden. Bovendien zal in delen van de 
stad 30 kilometer de maximumsnelheid 
worden.

Overlast
Vanuit de vergadering werd onder meer op-
gemerkt dat er tot nu toe nergens in Wee-
zenhof deelauto’s staan en dat transferia 
alleen aantrekkelijk zijn als men, na de 
eigen auto te hebben geparkeerd, gebruik 
kan maken van een bus die elke 10 minuten 
voor een verbinding met het centrum zorgt. 
Ook wordt er door enkele aanwezigen op 
gewezen dat sommige voorstellen van de 
gemeente moeilijk te rijmen zijn met de 

huidige situatie in Weezenhof. Zo wordt op het 
stuk van de Van Boetbergweg, tussen de Stad-
dijk en de 10e straat, door van de A73 de stad 
binnenkomend verkeer veel te hard gereden.
Snelheden van 80 kilometer of meer zijn geen 
uitzondering, vooral omdat er geen sprake is 
van enige snelheidscontrole. Dat leidt tot ge-
luidsoverlast voor bewoners van huizen die in 
de buurt van de Van Boetbergweg staan, ter-
wijl de hoge snelheden en het steeds drukker 
wordende verkeer ook verantwoordelijk zijn 
voor een toename van fijnstof. Van een derge-
lijke toename is door de nabijheid van de A73 
ook in de rest van Weezenhof al jaren sprake. 
Blijkens een door een van de aanwezigen ge-
toonde fijnstofkaart is de luchtkwaliteit in de 
wijk zeer slecht. Om deze problemen onder de 
aandacht van de gemeente te brengen, stelt de 
voorzitter van het bewonersplatform voor om 
de wethouder en vertegenwoordigers van poli-
tieke partijen uit te nodigen voor een gesprek.

Energietransitie
Omdat er in Nijmegen niet alleen sprake is 
van een mobiliteitstransitie maar ook van een 
energietransitie, waren tijdens de vorige plat-
formvergadering vertegenwoordigers van het 
Steunpunt Energietransitie aanwezig. Van hen 
heeft Henk Viering, die voor het bewoners-
platform de ontwikkelingen rond de energie-
transitie op de voet volgt, intussen meer infor-
matie ontvangen. Daaruit blijkt dat elk project 
dat met de energietransitie te maken heeft, 
moeizaam verloopt. Particuliere verhuurders 
verhinderen vaak het proces; pensioenfondsen 
stellen teveel eisen; woningcorporaties wer-
ken niet mee; energieleveranciers wachten af. 
Haalbaarheid en betaalbaarheid zijn een groot 
probleem. Henk Viering tempert dan ook de 

verwachtingen als het platform een energie-
project zou willen starten. Net als in heel 
Dukenburg zijn woningen in Weezenhof te 
weinig of niet geïsoleerd. Mocht men toch 
willen inventariseren wat er per type wo-
ning – in Weezenhof zijn dat er ongeveer 
tien – nodig is, dan zou zo’n inventarisatie 
het beste door kleine groepjes worden voor-
bereid. 

Zonnepark
Henk Viering memoreert dat de Energie-
Fixers, die na de inspectie van een woning 
zo nodig enkele gratis energiebesparende 
maatregelen treffen, nog steeds actief zijn 
(aanmelden via de website van de gemeen-
te). Hij deelt verder mee dat de Energieco-
operatie Heumen, die eind vorig jaar in het 
platform aanwezig was, van de gemeente-
raad van Heumen groen licht heeft gekre-
gen. Dit betekent dat in de loop van volgend 
jaar een zonnepark, met zonnepanelen op 
palen, langs de A73 wordt aangelegd. Henk 
Viering blijft dit project volgen, vooral 
omdat in het zonnepark nog steeds ruimte 
wordt vrijgehouden voor windmolens waar-
van de hoogte nog niet bekend is.

Volgende bijeenkomst
Om meer zicht te krijgen op de concrete 
inzet voor de wijk op het gebied van de 
energietransitie wordt besloten tot een 
brainstormsessie in de volgende platform-
vergadering, op 14 oktober 2024. Ook de 
problematiek rond de Van Boetbergweg zal 
dan aan de orde komen. 

Tekst: Jaap van der Bent
Foto: Energiecoöperatie Heumen

Het toekomstige zonnepark langs de A73
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BOERENLANDDAG EN ZOMERSE STREEKMARKT BIJ DE EIKENHORST

VACATURE BIJ ONVERGETELIJKE KOOKCLUB IN DUKENBURG

Theehuis de Eikenhorst bestond op 1 
juni 2024 reeds tien jaar. Sinds de ope-
ning van ons Theehuis hebben we ook op 
de boerderij diverse werkwijzen veran-
derd. Zo zijn we ons meer gaan richten 
op verduurzaming van ons bedrijf. 

Door ander landgebruik, plaatsing van 170 
zonnepanelen en een meer natuurinclusieve 
bedrijfsvoering, zetten we elke dag stap-

jes naar een nog lagere ecologische footprint. 
Ontdek op 7 juli het landelijke leven op zijn 
best tijdens de boerenlanddag bij boerderij de 
Eikenhorst. Een onvergetelijk evenement vol 
natuur, ambacht en gezelligheid staat op het 
programma. Geniet van een dag vol plezier en 
ontdekking terwijl je de prachtige biodiversi-
teit van de Eikenhorst verkent. Boer Edwin zal 
vertellen over de duurzame initiatieven van de 
boerderij. 

Tevens wordt er een levendige braderie 
georganiseerd vol heerlijke streekproduc-
ten. Van buffelspecialiteiten, honing, kaas 
en fruit tot planten. Bewonder de oude 
ambachten manden- en klompenmaker, 
oude tractoren, machines en geniet van alle 
dieren op de boerderij. Zo is er voor ieder 
wat wils. Om de sfeer compleet te maken 
worden de festiviteiten met muziek onder-
steund door het seniorenorkest de Hutten-
kamp en dweilorkest de Neutekrakers.

Kom langs van 10.00 uur tot 16.00 uur op 
de Staddijk 1 te Alverna/Wijchen en geniet 
van een dag vol gezelligheid en vermaak 
voor jong en oud. De toegang is gratis, dus 
nodig vrienden en familie uit en kom naar 
De Eikenhorst.

Streekmarkt
Geen tijd om op 7 juli bij ons langs te ko-
men? Op dinsdag 16, 23 en 30 juli aan-
staande organiseert de Eikenhorst een zo-
merse streekmarkt van 18.00 tot 20.30 uur. 
Diverse lokale producenten zullen tijdens 
deze lokale markt hun waren presenteren en 
te koop aanbieden. 

Wij zien u graag in de maand juli bij ons op 
De Eikenhorst aan de Staddijk 1 te Alverna/
Wijchen. Meer info vindt u op onze website 
www.eikenhorstwijchen.nl. 

Tekst: Eva en Edwin. Foto: de Eikenhorst

In Wijkcentrum Dukenburg vindt sinds 
april 2023 de Onvergetelijke Kookclub 
van de regio Nijmegen van Alzheimer 
Nederland plaats. Dit gebeurt altijd op 
de eerste dinsdag van de maand van 
17.00 tot ongeveer 20.45 uur.

De Kookclub is bedoeld voor mensen met 
dementie die samen met een begeleider 
(partner, zoon/dochter, familielid, vriendin) 
meedoen. Er wordt gezamenlijk een drie-
gangenmenu gekookt en vervolgens met 
elkaar gegeten. Er is een professionele kok 
die de leiding heeft over het kookgebeuren 
en er zijn vrijwilligers om te helpen. Afwas-
sen hoeft niet, want daar zorgen de vrijwil-
ligers voor. Gezelligheid en verbondenheid 

staan voorop. De kosten zijn 10 euro per deel-
nemer. Dit kan ter plekke worden gepind.

Vacature
Er is een vacature: voor de Onvergetelijke 
Kookclub zoeken we per 1 oktober een nieu-
we coördinator. We zoeken vooral iemand die 

kan organiseren en het overzicht heeft. Als 
coördinator ben je vrijwilliger van Alzhei-
mer Nederland regio Nijmegen en word 
je vanuit de organisatie goed ondersteund. 
Daarnaast word je goed ingewerkt en werk 
je samen met elf vaste vrijwilligers. 

Als je interesse hebt voor deze vrijwillige 
functie (of iemand anders kent voor wie dit 
iets zou kunnen zijn) kun je mailen naar 
nijmegen@alzheimervrijwilligers.nl.
Als je vragen hebt over deze vacature kun 
je mailen naar kookclub.nijmegen@alzhei-
mervrijwilligers.nl.

Tekst: Sonja Scholts
Foto: Onvergetelijke Kookclub
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JAARMARKT AGNESKERK LINDENHOLTDuukjes
Duukjes zijn gratis, niet-commerciële 
advertenties voor lezers van de Duken-
burger. Ook een advertentie plaatsen? 
Mail naar info@dedukenburger.nl. 

Dierenbescherming zoekt collectanten
Hou jij ook van dieren? In de week van 
29 september tot en met 5 oktober, rond-
om Werelddierendag, gaan we vanuit 
de Dierenbescherming weer met de col-
lectebus langs de deuren. Wil je net als 
duizenden andere mensen ook helpen? 
Collecteren kan in je eigen wijk en met 
enkele uurtjes van je tijd zijn wij al heel 
blij! Kinderen vinden het vaak ook erg 
leuk om mee te gaan en bovendien is 
het een leerzame ervaring voor ze. Voor 
meer informatie of aanmelden, ga naar 
www.dierenbescherming.nl/collectant.

Bomen aan de Teersdijk
Zelf woon ik op dit moment in Zwanen-
veld aan de dijk en ik ben ook in mijn ou-
derlijk huis opgegroeid aan de dijk vanaf 
mijn tweede jaar. 
Ik ben voorstander van een groener mi-
lieu en vindt vergroening een belangrijk 
onderwerp. Echter ben ik van mening 
dat de eikenbomen direct aan de dijk te 
groot zijn geworden op dit moment, dit 
met alle nadelen van dien. Mijn mening 
is dat deze bomen vervangen moeten 
worden door jongere eikenbomen, dit 
met name vanwege het gevaar van de 
vallende zware takken (op de dijk en de 
aanliggende achtertuinen). Er is veel on-
derhoud nodig van de zware takken van-
wege de veiligheid en er is meer overlast 
van vallende bladeren en eikels (ook in 
de aanliggende tuinen). Tevens is de pro-
cessierups nu lastiger te bestrijden. Ik 
zou graag een andermans mening hier-
over horen. Dat kan via infio@deduken-
burger.nl. Groet, Tommy Hermans

Concerten Boskapel
Onder de vlag van het Internationaal Eu-
regio Rijn-Waal Studentenmuziekfesti-
val vinden tussen 22 juli en 3 augustus 
vijf concerten plaats in de Boskapel, 
Graafseweg 276. Details zijn te vinden 
op posters en flyers hier en daar ver-
spreid in Meijhorst. Tevens via www.
pianofestival-nrl.eu. Entree gratis, graag 
vrijwillige bijdrage.

Op zondag 8 september 2024 wordt voor 
de 25ste keer de Jaarmarkt van de Ag-
neskerk in Lindenholt georganiseerd.

Hier wilt u bij zijn. Er is namelijk van alles 
te beleven: 
• Leuke tweedehandse en nieuwe (creatie-

ve) spullen
• Groot terras met vele soorten versnape-

ringen
• Live muziek
• Spelletjes voor de kinderen
• Loterij met heel veel kleinere prijzen en

één SUPER HOOFDPRIJS! 

Dus houd uw spullen nog even vast. De ge-
plande inzameldagen zijn op de zaterdag-
ochtenden 17, 24 en 31 augustus van 09.00 
tot 12.00 uur bij de Agneskerk aan de St. 
Agnetenweg 90.
Ook dit jaar zullen we bij de inname van 
goederen selectief moeten zijn, dus geen 
beeldbuistelevisies, geen grote meubels en 
uiteraard geen vuile en defecte spullen.

Een unieke gelegenheid om eens een gezel-
lig dagje uit te zijn en om wijkbewoners te 
ontmoeten. Tevens kunt u zich laten infor-
meren over wat de Agneskerk zoal doet. 
Maar uiteraard is de markt ook bedoeld 
voor financiële middelen voor de kerk zelf 
en voor ondersteuning van mensen in onze 
wijk, direct of via maatschappelijke organi-
saties.
De Agneskerk, als deel van de Parochie H. 
Stefanus, heeft gelukkig enthousiaste vrij-
willigers. Of het nu om het onderhoud van 
de kerk gaat, de organisatie van de kerk-
diensten, oud papier ophalen, de organisatie 
van de jaarmarkt et cetera.

Heeft u interesse om mee te helpen met de 
jaarmarkt? Neem dan contact op met ie-
mand van het kernteam. Zie hieronder.
Wilt u een kraam huren, neem dan contact 
op met Hans Dekkers. Zie hieronder.

Dus graag de 8ste september 2024 noteren 
in uw agenda en vrij houden voor de Jaar-
markt.

Kernteam Jaarmarkt 2024
• Gerda Faaij,  06 13 77 55 94
• Chris Engelaar, 06 10 91 45 50
• Paula Klein,  06 29 32 30 67
• Hans Dekkers,  06 29 22 78 84
Mail: jm_agneskerk23@outlook.com
Facebook: www.facebook.com/jaarmarkt-
agneskerklindenholt
Web: www.agneskerklindenholt.nl

Tekst: Chris Engelaar
Foto’s: collectie Jaarmarkt Agneskerk
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VRIJWILLIGER WORDEN BIJ OMGANGSHUIS

‘Ik maak het mogelijk dat ouders in com-
plexe scheidingssituaties, contact kunnen 
krijgen en/of houden met hun kind of 
kinderen, en dat ze niet naar de achter-
grond verdwijnen’, vertelt Roelant.

Als vrijwilliger bij het Omgangshuis heb 
je te maken met mensen met verschil-
lende emoties. Op zaterdagochtend of za-
terdagmiddag bezoekt een ouder die geen 
contact (meer) heeft met zijn kind(eren) 
het Omgangshuis en ontmoet daar zijn of 
haar kind(eren) onder begeleiding van het 
Omgangshuis. Er zijn dan maximaal vijf 
gezinnen. Er is altijd een dagleider aanwe-
zig en één of meerdere vrijwilligers om de 
omgang te begeleiden.

Het verhaal van Roelant
Ouder en kind komen in een hele onna-
tuurlijke situatie terecht wanneer ze het 
Omgangshuis bezoeken. Vaak ligt er een 
uitspraak van de rechter dat er omgang 
tussen ouder en kind moet zijn in het Om-
gangshuis, maar ouders komen altijd op 
vrijwillige basis. ‘Dan moet je best sterk 
in je schoenen staan’, vertelt Roelant, een 
betrokken vrijwilliger sinds de start van het 
Omgangshuis in 2022.

‘Ik ben vrijwilliger, geen hulpverlener, dus 
ik moet kunnen signaleren en rapporteren 
aan de professional. Op zaterdag begeleid 
ik bijvoorbeeld een bezoekmoment tussen 
vader en dochter. Je bouwt een band op. Ik 
moet weten waar spanning vandaan komt 
en sta altijd aan. Uitspraken zoals “Ik mag 
jou thuis geen papa meer noemen” laten je 

niet onberoerd. Ook vind ik het belangrijk 
dat de brengende ouder het vertrouwen 
heeft dat hun kind een prettig en veilig con-
tact in het Omgangshuis heeft met de an-
dere ouder. Ik stel mezelf de vraag: “Heb ik 
het wel goed gedaan?” Maar dan bedenk ik 
waarom ik dit met zoveel daadkracht doe.
Hier kan ik heel veel betekenen voor men-
sen in een hele complexe situatie.’

Betekenis Sterker sociaal werk
Op de vraag ‘Wat betekent Sterker voor 
jou?’ geeft Roelant duidelijk antwoord: Er 
is altijd ruimte om te delen waar je tegenaan 
loopt en bij de professional te toetsen wat je 
signaleert. Veel komt in nabespreking aan 
de orde.
We kunnen altijd terugvallen op de profes-
sional voor begeleiding. Daarnaast worden 
vrijwilligers regelmatig getraind. Het con-
tact met professionals en medevrijwilligers 
is altijd fantastisch. Je hebt echt het gevoel 
dat je dit als team doet.

‘Het Omgangshuis is belangrijk. Mede-
vrijwilligers drukken mij regelmatig op het 
hart: “Je bent hartstikke belangrijk! Kinde-
ren zien je als een anker en je biedt veilig-
heid. Jij brengt het kind straks terug naar de 
ouder.” En juist dat maakt dat ik bescheiden 
ben.’

Ook vrijwilliger worden? Wij weten dat jij 
het in je hebt en heten je van harte welkom.
Meld je aan via: omgangshuis@sterker.nl.
 
Tekst: Lisa Daanen-Klaassen
Foto: Sterker sociaal werk

Vijf jaar Huis 
van Weezenhof
Op zaterdagmorgen 1 juni werd het 
vijfjarig bestaan van het Huis van 
Weezenhof gevierd. 

Iedereen die er behoefte aan had was 
van harte welkom in de sfeervolle hou-
ten keet op de parkeerplaats van het win-
kelcentrum in deze wijk. En de opkomst 
was massaal: mensen hingen bijna let-
terlijk met de benen buiten.

Er was koffie met een feestgebakje voor 
iedereen die daar behoefte aan had. En-
kele actieve Weezenhoffers deden een 
kort woordje. En verder was het vooral 
een moment voor gezellige ontmoeting. 
Het buurthuis heeft haar bestaansrecht 
inmiddels volop bewezen. De wens is 
om te kunnen blijven voortbestaan in 
of nabij het winkelcentrum, ook na de 
realisatie van de verbouwing en nieuw-
bouw.

Voor meer actuele informatie over acti-
viteiten: www.huisvanweezenhof.nl.

Tekst: Toine van Bergen
Foto’s: Lex Leenaars
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Gordijnen, zonwering, vloeren ...en meer

Richt uw woning mooier in met 

Wennekers Nijmegen

Groenestraat 2A Nijmegen 
(hoek St. Annastraat)

T:  (024) 356 01 04  
E: info@wennekers-nijmegen.nl

www.wennekers-nijmegen.nl
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Colofon
De Dukenbwurger is een onafhankelijk blad voor het 
stadsdeel Dukenburg. Het verschijnt negen keer per 
jaar en wordt gratis verspreid. 
De Dukenburger is mede mogelijk gemaakt door 
de gemeente. Er is een bijdrage verkregen uit het 
budget wijkactiviteiten/bewonersinitiatieven van de 
gemeente Nijmegen. 

Adres
Zwanenveld 63-55, 6538 RP Nijmegen
Telefoon: 06 54 645 175
E-mail: info@dedukenburger.nl

Internet
www.dedukenburger.nl (voor actueel nieuws)
Twitter: @dukenburger 
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Arthur de Jonge
Hette Morriën
Ferdi Notten
Wil Rengers
Peter Saras

Foto’s
Peter Saras 
Arthur de Jonge
Jacqueline van den Boom (www.jvandenboom.com)
Ferdi Notten 
en anderen (zie bij de artikelen)

Vormgeving
René van Berlo

Vaste medewerkers
Jaap van der Bent
Marije Klijnsma
Peter van Kraaij
Guus Kroon
Thijs de Leeuw
Joska van der Meer
Hans van Meteren
Jaap Mooi
Qader Shafiq
Wouter Slob
José Velzeboer
Gon van der Werff

Stichtingsbestuur
Ton Strik (voorzitter)
Qader Shafiq (secretaris)
Hans Veltmeijer (penningmeester)

Drukwerk
Drukkerij Hendrix, Peer
Oplage: 10.500 stuks

Bezorging
Op alle adressen in Dukenburg met uitzondering van 
de adressen met een NEE-NEE-sticker 
Klachten over bezorging: info@dedukenburger.nl

Volgend nummer
Kopijsluiting: vrijdag 2 augustus 2024
Verspreiding: vanaf vrijdag 23 augustus 2024

Foto voorpagina
SP-fractievoorzitter Yurre Wieken
(Foto: Jacqueline van den Boom)

Raadsel
Half juni is hij er opeens: een aftandse 
container voor kleding en schoenen. Hij 
staat aan de zijkant van de gele flat in 
Zwanenveld vóór de fraaie schildering 
met de zwaan. Dat het een oud geval is, 
is goed te zien aan de afgebladderde verf. 
Het enige nieuwe is het hangslotje.

Het is een vreemde plek voor een contai-
ner die voor iedereen bedoeld is. Hij is van 
de straat af nauwelijks te zien. De enige 
mensen die hier regelmatig komen zijn om-
wonenden plus wandelaars en fietsers die 
al dan niet met hun hond in de Geologen-
strook moeten zijn of hier vandaan komen.
Wie heeft hem hier geplaatst? Er staat geen 
afzender op het vehikel. Hij is in ieder ge-
val niet van de Dar. Ook de gemeente weet 
van niets. Twee medewerkers van Toezicht 
krijgen de opdracht om de zaak te bekijken. 
Ze nemen de nodige foto’s, maar vertrekken 
zonder echt wijzer te zijn geworden.
Wordt de container voor heel iets anders 
gebruikt dan kleding en schoenen? Enkele 
weken eerder is dichtbij deze plek een auto 

gestolen. Er komen dus mensen die we hier 
liever niet hebben. Vragen, vragen. Als het 
antwoord bekend is kunt u dat lezen op 
www.dedukenburger.nl en uiteraard in de 
volgende papieren versie.

Tekst en foto’s: René van Berlo



024 - 3448 497 homanmakelaardij.nl

Woning verkopen?
Maak een goede start met 
dé makelaar uit uw eigen wijk

Zwanenveld 8403-D

ftzftzftzftz FYSIOTHERAPIE TOLHUIS-ZWANENVELD
In goede handen voor o.a.:
Sporysioherapie, (Long)Revalidate, Diabees, Har en
Vaaaandoeningen, Overgewich, Revalidate na Corona, Arroseklachen,
Oedeemherapie.
Ook in goede handen voor Taping, Dry-Needling en Leestjl-Coaching.
Wij zijn aangesloen bij he COPD-Newerk, Chronisch Zorgne
(Ealagebenen), Arrose-Newerk, Leestjlcoach-COOL.

Adressen: Zwanenveld 90-80G+H, 6538 SC NIJMEGEN
Tolhuis 33-09, 6537 NH NIJMEGEN

024-3443638
ino@ysioherapie-fz.nl
www.ysioherapie-fz.nl
Ook e vinden op Facebook

024 - 3448 497 homanmakelaardij.nl

Woning verkopen?
Maak een goede startmet
démakelaar uit uw eigenwijk

Zwanenveld 8403-D


